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I. CIRCUMSTANCES LEADING TO INVESTIGATION 

The investigator, Paul Carelli, of Stutz Artiano Shinoff & Holtz, was retained on 
November 15, 2010 by William Chiment, Associate Superintendent, Personnel Support Services. 
The investigator met with Mr. Chiment and Ms. Hogarth on that date to discuss the nature of the 
investigation. At the meeting, Mr. Chiment explained that he had reasonable suspicion that 
Mr. Joshua Cottrell bad been involved in a romantic relationship with a student at Westview High 
School named Mr. Chiment indicated that- bad graduated in 2010, and that 
she had turned 18 in 2009. 

Mr. Chiment indicated that be had met wi~-- parents, who 
had provided him with some documentation which suggested an inappropriate romantic relationship 
between- and Mr. Cottrell while - was a student at Westview. Mr. Chiment further 
indicated that he bad already met with Mr. Cottrell, questioned him about his relationship with 
- and had placed him on administrative leave with pay and a directive not to communicate 
in any way with- Mr. Chiment provided the investigator with the documentation which had 
been gathered to date concerning Mr. Cottrell and--

II. SCOPE OF THE 'INVESTIGATION 

As to the scope of the investigation, Mr. Chim.ent asked that the investigator to: 
(1) determine the nature of the relationship between Mr. Cottrell and_ .. during the time 
that - was a student; (2) determine the circumstances and events leading up to and 
surrounding their relationship; and (3) make recommendations for future handling of Mr. Cottrell's 
employment based upon those determinations. 

Ill. INVESTIGATION 

In conducting the investigation, the investigator interviewed the following witnesses: 

1) Dawn Kastner (November 18,2010 at the District Office) 

2) .... (November 22, 2010 at the District Office) 

3) Shannon Parker (November 29, 2010 at the District Office) 

4) .. (December 14, 2010 at the District Office) 

5) Joshua Cottrell (December 23, 2010 at the District Office) 

6) _ .. (January 12, 2011 at the District Office) 

7) Sally Flournoy (February 8, 2011 by telephone) 
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The mvestigator also reviewed documents located man exhibit binder separate from this 
report. At the front of the binder is a Jist of the exhibits. The exhibits include the interview 
statement ofMr. Cottrell as recorded by Peterson Reporting; copies of communications to and from 
Mr. Cottrell; communications to and from - parents and Westview staff; the forensk report 
ofMr. Cottrell's school computer completed by ESI international, dated February?, 20 I 0; additional 
material provided by Mr. Cottrell concerning - and other material obtained by the 
investigator. 

IV. SUMMARY OF INVESTIGATION 

Mr. Cottrell and -Ill were involved in a romantic relationsh ip while she was a 
senior student at Westview High School · the 2009-2010 school year and whjlc she was in a 
class for credit I Mr. Cottrell 's 

The preponderance of the evidence is that whj le - was a Westview student, the 
physical relationship between - and Mr. Cottrell consisted of both hugging and tongue-to­
tongue kissing ("making out"). According to - she and Mr. Cottrell kissed each other on 
20-30 occasions while she was a student, mostly in Mr. Cottrell's classroom with the doors shut. 
They also kissed at Point Lorna Nazarene college, after Mr. Cottrel I drove - there in his car. 
prj or to - graduation. 

The preponderance of the evidence is that Mr. Cottrell did not touch - breaSts, 
buttocks or genitals while she was a student at Westview. Their physical relationship only occurred 
after - turned eighteen years of age. Their emotional relationship, however, began much 

was still seventeen, Mr. Cottrell unHaterally told her that he loved her, which 
to deal with because she was introverted, and kept it inside of herself. 

The romantic relationship between Mr. Cottrel l and- came after multiple warnings 
from both - parents and school administrators that Mr. Cottrell was to keep approptiate 
professional boundaries between be and - due to a string of inappropriate electronic 
commurucations between the two during the 2008-2009 school year. Mr. Cottre11 knew that he 
needed to keep such boundaries, but still disregarded them. He and- both intentionally acted 
to secret their relationship. 

V. FINDINGS OF FACT AND CONCLUSIONS 

A. Mr. Cottrell's Background. 

Mr. Cottrell is a teacher for the District, who taught who11y at Westview High School while 
in the District's employ. He graduated from Poway High School, and then graduated from Point 
Lama Nazarene in San Diego in 1998 with a bachelor's degree in philosophy and a minor in 
continental literature. He studied the German language for a short time at the Goethe Institute in 
M umau, Germany. He obtained his masters degree from N ationa1 University in San Diego in 2004. 
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He obtained his teaching credential in October, 2003, and is cuiTently is credentialed in English 
(according to Cal. Commission on Teacher Credentialing records). 

Mr. Cottrell began his employment on August 20, 2004. According to Mr. Cottrell, when 
he began his full~time position at Westvjew, his evaluations were primarily done by Sally Floumoy, 
although Dawn Kastner also did some. Mr. Cottrell has mainly taught English while at Westview_ 
Recently, be began teaching philosophy. Mr. Cottrell wrote this philosophy class, which he began 
teaching in the 2009-2010 school year. The course's actual name is .. Critical Thinking Philosophy 
and Literature" according to Mr. Cottrell. Mr. Cottrell obtained District Board and UC Regents 
approval for the course, and now the course may be taken by students as an elective for credit. This 
class is taught one section per term; the remainder of his day he teaches English-related classes. For 
the 2009-2010 school year, he had 4lh period as his prep period. According to Mr. Cottrell, he was 
elected Department Chair of the Humanities/Social Science Department in 2009-2010 for a two-year 
term. 

In terms of extracurricular activities, Mr. Cottrell was the N soccer coach for two years in 
2007~2008 and 2008-2009, and then in 2009-2010 he was the varsity assistant coach for soccer. He 
also served as the advisor for the Philosophy Club in 2009-2010 and in 2010-2011. He had 
previously sat on a ''School Site Council" from 2004-2006. He bas been involved in less formal 
activities, such as organizing Westview campus bands to play on campus, and organizing two 
set-drummer competitions. 

In May 2007, he received what Ms. Kastner has described as a prestigious teaching award 
from the Church of Latter Day Saints called the "Crystal Apple" award. According to Ms. Kastner, 
the award is given out each year to two teachers at Westview nominated by students who vote for 
the teacher most influential on them. 

By all accounts, Mr. Cottrell has great teaching skills. His supervisors at Westview, 
Ms. Kastner and Ms. Flournoy, are of the opinion that Mr. Cottrell is one of the best teachers they 
have ever seen. He is also highly popular with the students. Through the 2009-2010 school year, 
Mr. Cottrell had an open door policy and students would hang out or have club meetings in his room 
during lunch. Students of both sexes were also regularly in his classroom before school and after 
school. 

B. --Background. 

_ .. was born 
before J.;HICUU<"L""If". 

and attended Westview High School for all 
She now attends 

where she is a freshman. 

Important to this investigation, - tumed 18-years old in- 2009, during her 
senior year of high school at Westview. 
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bas been generally described by her parents and school staff 

left San Diego for college in mid-August> 2010. Her college. is not too far from 
according to - and she can take a bus or train into the city, which she has. 

This is confirmed by her postcards and other materials from her visit to - in September 
2010, which were sent to Mr. Cottrell. (Exh. 25, pp. PUSD193-218) 

C. - Sophomore Year and Summer 2008. 

- and Mr. Cottrell both have confumed that 
Mr. Cottrell as her teacher 
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Mr. Cottrell's room before 
- · - said that there were normally 8 or 9 kids in his classroom before school, and during 
lunchtime there could be more, since there were soccer meetings and other clubs using his 
classroom. - and her friends would regularly visit Mr. Cottrell 's class during lunchtime 
during her sophomore year and eat there. She would go with her friends, and both male and female 
StudentS WOuld be nrP•CPT't 

I 
. In a February 6, 

2008 e-mail to Shannon Parker, Mr. Cottrell explains and her friends have spent lunch 
time in his classroom, but that she had recently showed up one morning "stressed" and "to the 
oftears." (Exh. 16, p. PUSD142. 

(Exh. 16, PUSD142.) Mr. Cottrell 
sought Ms. Parker's help to "keep an eye out" presuming that Ms. Parker was close with 

Ms. Parker and Mr. Cottrell then dialogued over e-mail to determine how best to deal with 
(Ex.h. 16, pp. PUSD 140-141.) Ms. Parker wrote to say that her relationship with ­

wasn't "as deep as l would like it to be'' but that she would "tune into her over the next couple of 
days and perhaps reach out if appropriate." (Bxh. 16, pp. PUSD141.) 

In March, 2008, - told Ms. Parker, "If you really 
knew me you would know I'm in love with Mr. Cottrell." Ms. Parker wanted to "put it out in the 
open" and thought "that it was just a teenage thing." Ms. Parker spoke with Mr. Cottrell soon 
thereafter about what- had said about him. Mr. Cottrell then sen t Ms. Parker an e~mail dated 
March 10, 2008 regarding their conversation. (Exh. 16, pp. PUSDt43-144.) In the e-mail, 
Mr. Cottrell explained tbat he was aware that - had taken a liking to him, and sought 
Ms. Parker's advice about whether - "attachment" was nothing more than just a "crush" 
which would fade overtime. Ms. Parker responded the next day that "I think it is nothing more than 
a crush that will soon fade over time- - is quite grounded .... " (Exh. J6,p. PUSD143.) 

Ms. Parker, nevertheless, thought that it was a bh odd tha 
sometime in the June/July time frame of2008, she saw Mr. Cottrell 

and three other students. 

The District obtained emails between Mr. Cottrell's school account 
provided them to the investigator. The .first e-mail chronologically from Mr. CottreU to 
dated July 10, 2008, and possibly refers to the lunch , based upon 
response. (Exh. 2, pp. PUSD023-024.) Thee-mails between Mr. Cottrell and- from July 10 
to August 13, 2008 (Exh. 2, pp. J>USD023-042) consist of friendly discussions between the two on 
a variety of subjects. In one e-mail, Mr. Cottrell says that he is «proud of' - saying to her 
"like I said, 'It's - year"' (Exh. 2, p. PUSD027.) He also provides a personal anecdote to 

5 



help motivate (Exh. 2, p. PUSD029.) Although the 
e-m ails do not appear to have any romantic content, the volume of the e-m ails and non-school related 
content in much of discussion crosses the line between a professional student-teacher relationship 
into a more inappropriate relationship. 

for Mr. Cottrell's children in July of2008. 
twice for Mr. Cottrell, and both was not alone, but 

and on another 

Mr. Cottrell provided 
similar information during his interview. However, an e-mail from Mr. Cottrell to - dated 
July 20, 2008 lies that babysitting was more his idea, because be and his wife "were curious if 
[students and - would like to watch the kids for a few hours," (Exh. 2, 
p. PUSD038). Regardless of the genesis of the idea. - babysat Mr. Cottrell' s children once 
at a residential clubhouse, and once at his home, both times with friends. - parents were not 
concerned about- babysitting for Mr. Cottrell, and Ms. Kastner does not generally have an 
issue with students babysitting their teachers ' children. 

D. - J u.nior Year - The First Parental Intervention. 

Unbeknownst to Mr. Cottrell, .. had been monitoring- e-mails 
and texts and had seen her communications wHh Mr. Cottrell. ved that those early 
e-mails from July and August 2008 were benign. However arne concerned in mid-August 
2008 when her friend, - had told her that had overheard- speaking 
with someone on the ph~..,s car and that the person on the other 
end of the phone rumed out to be Mr. Cottrel I. told that Ms ... thought 
that- was speaking with a boyfriend by the way she was chatting with the person on the other 
end of the line. Ms. Parker confirmed that - trip was in early Aogus­

Ms. Parker heard the same story from Ms- (ilia!~ 
on the phone with Mr. Cottrell on the way up to camp). 

On August 18, 2008,-- in conjunction with~- wrote an e-mail and sent 
it Mr. Cottrell, saying that they had been monitoring- communications with him, and that 
although there was "friendly bantering," there were also "times when you [Mr. Cottrell] are stepping 
on the line (being an older male teacher), and this makes us very uncomfortable." (Exh. 3, 
p. PUSD043.) The - also told Mr. Cottrell that "the frequency and closeness of the 
conversations is not appropriate for a student/teacher relationship. Certainly any other faculty 
member would agree." (Exh. 3, p. PUSD043.) They ask Mr. Cottrell to keep his friendship "at a 
professional level" and that they would leave it up to him as to how to control the situation, since 
they did not want to tell- that they were seeing her e-1uails. (Exh. 3, p. PUSD043.) 
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Mr. Cottrell responded the same day to-- "1 understand and wholeheartedly 
apologize for stepping over the boundaries. 1 agree that the conversations have stepped over the 
boundaries of what is acceptable, which is why 1 have no problem writing this e-mail." (Exh. 3, 
p . PUSD044.) Mr. Cottrell's e-mail then explains that be saw- as more of a family friend 
than a student and therefore found it difficult to remain ''above reproach,'' and that he allowed 
himself"to become too lax" in his conversations with- (Exh. 3, p. PUSD044.) ln the same 
e-mail~ Mr. Cottrell tells - "I can assure that any and all communication between- and 
I from this point forth will be at school, and to the best of my ability in the presence of others." 

Later that same afternoon, - .. replied~ telling Mr. Cottrell that it was alright if 
- babysat so long as Mr. Cottrell maintained a "professional relationsbjp" with her. -
also told Mr. Cottrell: "l do feel that you will need to explain the boundaries to her" -and "T know you 
will do what is right." (Exh. 3, p. PUSD045.) In an e-mail dated August 19, 2008, Mr. Cottrell 
reported back to- that he had spoken with- and that he '•took FULL responsibility 
for what took place." (Exh. 3, p. PUSD048, emphasis in original.) Mr. Cottrell further indicated that 
he had expressed to - that it was his responsibility to be clearer as to the nature of his 
interactions, and that he should have known how their interactions might be perceived and should 
have kept it "professional." (Exh. 3, p. PUSD048.) The- did not contact District or- Westview 
administrators regarding the situation. -IIIII wrote to ~ .. after receiving 
Mr. Cottrell's e-mail: "Hopefully this is resolved." 

E. - Junior Year - Subsequent Communications and the Second Parental 
Intervention. 

Despite Mr. Cottrell 's promise to _ .. that all communications between he and 
- would remain at school, and on a professional level, be and- began their friendly 
e-mail communications again beginning on September 5, 2008. There was an e-mail trail on 
September 5 and 6, 2008 concerning a school football game. 
(Exh. 4, pp. PUSD051-058). 

At back-to-school night in September 2008, Ms. Parker spoke with Mr. CottreU about 
to Ms. Parker, Mr. CottrelJ told her that- looked up to him as a "father 

figure, 
according to her, reminded Mr. Cottrell that 

(Exh. 15, p. PUSD138.) Ms. Parker, 
bad once told Ms. Parker that - loved 
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Mr. Cottrell, and Ms. Parker offered that he should be very careful because- seemed to be 
puHing him in emotionally by coming to him with her difficulties. (Exb. 15, p. PUSD 138.) 

On November 25, 2008, Mr. Cottrell e-m<llled - to inform her that he bad received 
new ear piercing hardware (Exh. 5, p. PUSD059), which started a new round of back-and-forth 
communications between the two from November 26, 2008 through November 29, 2008 while on 
Thanksgiving break. (Exh. 5, p. PUSD062-071 .) - signed off on two e-mails as­
evidencing ao overly famitiarrelationship. (Exh. 5, pp. PUSD064 and 066.) This was followed over 
winter break with additional e-mail communications from December 20,2008 through January 2, 
2009. (Exh. 5, pp. PUSD072-084.) Like thee-mails from the Summer 2008, obj ectively there does 
not appear to be romantic content in the e-mails, but as before, the volume and content are 
inappropriate to a student/teacher relationship. 

- .. brought t~ 
e-mailing each other on a regular basis. 

attention that - and Mr. Cottrell were still 
was upset by Mr. Cottrell's continued e-mail 

Cottrell had told he and his wife that such communications with his daughter, because Mr. 
communications would stop. 

On January 21, 2009~~ sent Mr. Cottrell an e-mail with the subject line: "your 
emails to- (Exh. 6, p. PUSD085.) In the e-mail Mr.~ writes: "I thought we went over 
this with you and .had an understanding? Do I have to go to your wife and/or your boss to get this 
resolved? It's clear you don't seem to have enough sense to do the right thing here. When my vvife 
asked you to back off in her really nice way, we thought you heard her. Listen Cottrell, I don't want 
to ruin your job. Listen to me right now. Stop the emails. Do I have to come over there and visit 
you? (Exh. 6, p. PUSD085.) The same day, Mr. Cottrell responded: ''No sir. Again I am sorry." 
(Exh. 6, p. PUSD086.) Mr. Cottrell adds, "Mr.- please know that 1 do not intend to cross any 
line with your daughter." Later in the e-mail, Mr. Cottrell says that the "emails were begun by 
- and that "[ w ]ben this issue first arose, it centered on the texting, which was halted right 
away." (Exl1. 6, p. PUSD086.) Mr. Cottrell's e-mail ignores that he promised-~ that be 
would stop all outside-of-school communications with in August, 2008. M r. Cottrell 
finished the e-mail by saying: "Any interaction and I will, from now on, remain at 
school. And I am again very sorry that this has happened, and can assure you that there is no need 
to involve anyone else." (Exh. 6, p. PUSD086.) 

Mr ... later responded to Mr. Cottrell the same day that it was Mr.- opinion that 
ethically, teacher-student correspondence should be limited to school functions, and that it is 
Mr. Cottrell's "duty to remind students that superfluous communication beyond that is not 
appropriate" and that such communication included "emails, text messages, phone calls and/or any 
individual meetings outside of ... school functions. It includes rides in your car and other non 
school related private visits." (Exh. 6, p. PUSD087.) Mr. Cottrell replied the same day that "[y ]our 
wishes will be complied with completely. I am sorry (again) for putting you in a position that forced 
you to have to correspond with me in this matter." Mr. Cottrell also wrote that "since it is I who 
have created and perpetuated this situation, I will also be the one that deals with it." Mr. Cottrel1 
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adds that he can "assure" Mr. IIIII that he "will not again give you reason to go any further with 
this matter than you aJready have." Mr. IIIII did not contact District or Westview administrators 
at that time. 

On the weekend before March 16,2009, was speaking with her friend, -
... about Cottrell. (Exh. 7, 
p. PU During that conversation, became concerned about once again, and 
e-mai1ed ShannonParker. (Exh. 7, pp. PUSD089-090.) According to Ms. Parker tbe situation with 

had to do with Mr. CottreU being 

(Exh. 15, p. PUSD137.) Mr. Cottrell confirmed this during his interview. Ms. Parker talked with 
Mr. Cottrell at the time (in September 2008) and believed everything had been resolved with respect 
to the - · siruation. 

- spoke with Ms. Parker at school about what she had beard from on or 
about March 16, 2009. According to Ms. Parker, the two of them discussed the situation concerning 
- cunent relationship with Mr. Cottrell, and that- said she was upset to ftnd e-m ails 
from Mr. Cottrell after he said he would stop talking with her via e-mail. Ms. Parker that 
between all of these c-mails, that she was alarmed. Ms. Parker told - she sees and 
Mr. Cottrell walking to class (with other too), and that frequented 
Mr. Cottrell's classroom, and that - talks about Mr. Cottrell a lot. It was Ms. Parker's 
understanding from that conversation that - then wanted to seek Administration support. 

F. - Parents Meet with the Principal; the Principal and Assistant Principal Give 
Directives to Mr. Cottrell. 

Following--conversation with Shannon Parker,- and John ... decided 
to meet with the Westview Principal, Dawn Kastner. According to Ms. Kastner, they conferenced 
at Ms. Kastner's office on or about March 17, 2009. Ms. Kastner thought that perhaps the meeting 
had come about because "apparently Shannon told [WHS Assistant Principal] Tina [Ziegler] that she 
was concerned about the - and didn't know what to do." Ms. Kastner couldn't remember if 
she called the- or if Shannon Parker told the to call her. Ms. Kastner explained that, 
in any event,"we took it seriously and I met with the 

Principal Kastner took handwritten notes during the meeting with the - which lasted 
from 30 minutes to an hour. (See notes at Exh. 9, pp. PUSD094~095.) The parents came in and 
shared some concerns about Mr. Cottrell with Ms. Kastner. The parents brought Ms. Kastner e-mails 
concerning Mr. Cottrell and- (Ex h. 1, pp. PUSDOO l -020.) Ms. Kastner said that she would 
speak to Mr. Cottrell and get back to them. During her interview, Ms. Kastner opined that the 
e-mails were "typical" of students and teachers these days, where there are lot of teachers engaging 
with students by text and email and other media. It was Ms. Kastner's impression from the meeting 
that the - seemed to be more concerned with the volume of e-mail rather than the actual 
content. 
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Accordmg to Ms. Kastner, the - related during lbe meeting that- was going into 
Mr. Cottrell's classroom a lot during non-class time, and both parents felt like there wasn't an 
inappropriate relationship, but they were concerned- had a crush on Mr. Cottrell, and that it 
could lead to more problems. Ms. Kastner told the parents that when she has been in Mr. Cottrell's 
classroom before lunch, there are always a lot of kids, but that she was going to check the room 
during lunch m the near future and see who was tltere. At the end of the meeting, Ms. Kastner told 
the - that she would check out Mr. Cottrell's classroom, and that she would talk with 
Mr. Cottrell and Ms. Parker about the situation and that she wouJd call - .. back within a 
few days (by 3/20/09). 

Kastner fo11owed up as promised, and when she checked Mr. Cottrell's classroom on several 
occasions, there were a number of students in there, and there were boys present, and that ­
was only in there on one occasion that she stopped by. 

Ms. Kastner also spoke with Shannon Parker after the meeting. According to Ms. Kastner, 
Ms. Parker informed her that - had said something in the past something to the effect of "1 
love Mr. Cottrell." They further spoke about the e-rnails and about how - was going into 
Room G112 (Mr. Cottrell's room) a lot. 

Ms. Kastner also followed up with her meeting with the - by asking Sally Flournoy, 
who was the Assistant Principal for Mr. Cottrell's "hub," to speak with Mr. Cottrell. Ms. Kastner 
said that she asked Ms. Flournoy to speak witb Mr. Cottrell "because she bad relationship with 
Josh." Ms. Kastner indicated that Ms. Flournoy "wanted to speak with him and she did speak with 
him." 

SaJly Flournoy confirmed that she followed Ms. Kastner's instructions to speak with 
Mr. Cottrell, and that she met with him for 1 0-15 minutes. During what Ms. Flournoy described was 
a "conversational" tone of discussion, Ms. Flournoy spoke with Mr. Cottrell specifical ly about 
- because her parents had specifically instructed that he have no further private interactions 
with her. Ms. Flournoy also spoke with Mr. Cottrell about proper student interactions generally and 
the "appearance of impropriety." As an example, Ms. Flollmoy explained to Mr. Cottrell that it is 
not a good idea to be inside the classroom with a student when blinds and doors aren't open, and that 
it not a good idea to meet alone with members of the opposite sex. Ms. Flournoy explained that her 
conversation with Mr. Cottrell about - revolved around educational notions, like that the 
teacher and student should remain professionally separated, like tlle distance between a parent and 
child. 

Ms. Flournoy also gave Mr. Cottrell specific instructions with respect to - She 
directed Mr. Cottrell that be "cannot be alone with - and that he "shouldn't be alone with 
other students either" but "meeting with groups of students was okay." Ms. Flournoy specifically 
discussed with Mr. Cottrell that outside of an academic setting (group discussion or class),­
parents did not want him communicating with - via e-mail or texting, and told him not to do 
that. Mr. Cottrell told Ms. Flournoy he agreed not to do these things. 
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Soon thereafter, Ms. Kastner also personally spoke with Mr. Cottrell. Ms. Kastner knew that 
Ms. F lournoy had already spoken with Mr. Cottrell, and so she didn't speak too long with him 
because she "didn't want to pile on." During their conversation, Ms. Kastner said that she told him 
about having clear boundaries, and Mr. Cottrell agreed that such boundaries should be in place. 
Ms. Kastner explained that during their conversation, Mr. Cottrell was "apo1ogetic-alongthe lines 
of ••1 get it" and that he bad acted stupidly. Ms. Kastner contacted -IIIII as she said she 
would, and told -IIIII that she had spoken with Mr. Cottrell. 

Mr. Cottrell told - about her parents' conference witb Principal Kastner about him, 
and that her parents felt that he and- bad come too close. - admitted to the investigator 
tba t she also believed that she and Mr. Cottrell had gotten too close during that time, and agreed that 
it may have been because of the deep emotional subjects they spoke about, because, ~,.,,.,~rf1 

The conversations that Ms. Flournoy and Ms. Kastn_er bad with Mr. Cottrell had some affect, 
at least for a short time. - indicated that most outside communications with Mr. CottreU 
stopped after her parents' meeting with the principal, but- said that she continued to text with 
Mr. Cottrell duringherjunioryear evenaftertbe · · · Other communications 
however to 

however, continued to visit Mr. Cottrell's classroom. 
during lunch in the time after the Principal meeting, even though Mr. Cottrell was not her teacher 
that term. 

G. Mr. Cottrell and- Become Romantically Involved While She Is A Student. 

- contj nued to visit Mr. Cottrell 's classroom at lunchtime when back at school for her 
senior year. - also indicated that she would speak with Mr. Cottrell by telephone periodically 
beginning again during her senior year. 

She did not tell her friends, her parents, or anyone else what he said. 
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For her eigbteentb birthday, Mr. CotU'ell gave her a present of a ''Barrel of Monkeys" game. 
Neither- nor Mr .. Cottrell assigned any symbolic significance to the type of present given. 

During the second term ofher senior year, 

--
Before the time of her graduation on June 8, 20 10, the preponderance of the evjdence is that 

Mr. Cottrel l and- physical relationship did not advance further than huggjng and .. making 
out." Before June 8, 2010, the preponderance oftbe evidence is that no sexual intercourse occurred 
between and Mr. Cottrell, nor was there sexual touching prior to 

statement on the subject was very credible: she 

Mr. Cottrell indicated may have happened . .. 
and Mr. Cottrell had a prepperiodduringtbe same time. The 

student and teacher schedules obtained from the District show that- was off roll during the 
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second semester ofher senior year on Mondays and Wednesdays (Exh. 29, p. PUSD227) and that 
Mr. Cottrell had fourth period as his prep time. (Exh. 27, PUSD222.) Accordingly, ­
version of events appears to be accurate from a timing standpoint. Additionally, - was more 
credible on this issue than Mr. Cottrell , who said that - visited during this time very 
infrequently. That understatement is not believable in light of information provided by-

The preponderance of the evidence is that both - and Mr. Cottrell intentionally hid 
their relationship from the District staff and students. Neither of them told or others 
about their relationship. - admitted that 

credibly said that 

. Mr. Cottrell's statement that the doors 
were always open on the occasions where he kissed is not credible gjve~ more 
credible statement and the implausibility of Mr. Cottrell's assertion_ 

her interview, -
asked during the interview if 

of the student-teacher ~vLQW', ullCI>llj,J) 

At the end of March, 2010, Mr. Cottrell attended a philosophy conference in San 
where he ke on a 

When Mr. CottrelJ returned fTom San Francisco, be used his school computer to write what 
he called a ''journal" of his thoughts concerning- The document (Exh. 18, p. PUSD152, 
more clearly transcribed at Exh. 13, pp. PUSD131-133) reads like a stream of consciousness 
conceming Mr. Cottrell' s time in San Francisco and some imaginings abou- presence there 
also. Mr. Cottrell admits that he wrote the document. The document cements the fact that 
Mr. Cottrell had very deep emotional and romantic feelings for- That said, it is difficult to 
determine from this writing what is real and what is fantasy. Mr. Cottrell stated that the writing 
consisted of exaggeration and fantasy. 

The writing at Exhibit 13 suggests that- and Mr. Cottrell had sex before Ap1il, 2010. 
For example, the writing asks, rhetorically, "Where did Rumi, Nertuda, Gibrabn find the words that 
made their lovers quake with ecstasy. Why can J not write something that makes you swoon? 
(Exh. 13, p. PUSD132; Exh. 18.) Two other examples are where the writing states: "We've 
interwoven our bodies, souls and everything that falls short of that feels like only a drop of water 
sliding down the throat of the parched" {Exh. 13, p. PUSD I 33; Exh. 18); and .. My arms wrap around 
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you and our tongues slide over and around each other." (Exl1. 13, p. PUSD133; Ex.h. 18.) Despjte 
the suggestive language in the writing, however, the preponderance of the evidence is that at the time 
of the writing, which was before- graduation.- and Mr. CottreiJ did not have sexual 
mtercourse. 

Mr. Cottrell said that he did not remember giving tllis writing to - but it was in her 
suitcase in August, 2010 according to her father. Furthennore,- handwriting appears at the 
end of the writing, "Do you want to read mine. I'm emban:assed by them ... I still want you to at 
least see my attempt to express in words .. . " . (Ellipses in original; Exh. 18.) 

played with words to get the address prefixes. 

In terms of off-campus behaviorpriorto- graduation, Mr. Cottrell stated that he had 
been off-campus with - on non-school related matters prior to her graduation on only three 
occasions: Once was when- babysat for his children at the residential clubhouse; once was 
to drive her to see his college, Point Lorna Na7..arene, where they toured the campus and kissed 
(briefly according to Mr. Cottrell), and once to take a walk alone near Torrey Pines School in 
San Diego. In contrast, stated 

Mr. Cottrell having lunch with 
Summer in 2008. - however. 

In addition, 

H. Events Occurring After- Graduation. 

The romance between Mr, Cottrell and 
- had taken- to the :urport to leave 
additional money for transporting one 

came to light 1n mid-August, 2010 . .. 
but the airlines were going to charge 

overweight suitcases. Mr.- decided that he 

2 These e-mail addresses were determined from an e-mail obtained from Mr. Cottrell's 
computer, attached as Exhibit 19, and confirmed by Mr. Cottrell durmg his interview. - was 
mistaken during her interview when she said thal her prefix was as that was 
actually Mr. Cottrell ' s account. 
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would take the suitcase home, and repack it, and then bring it with him when he visited - a 
couple of days later. When Mr.lllll got home and began transferring items from the suitcase to 
lighten it, he found and unfolded what he called a .. series of letters" bound in a hair band. Mr.llll 
read the material, was disturbed by it, and intended to make a copy, but there was no toner in the 
copier at home, so instead he laid out the writings on the floor, and took pictures of them with a cell 
phone. A somewhat blurry printout of the photos is at Exhibit 18, p. PUSD 152. The District later 
traoscdbed the photos of the text into a clean copy, and Mr. Cottrell admitted that he wrote the text. 
-IIIII acknowledged that the handwriting on the bottom ofPU SD appeared to be­
(See Exh. 21, p. PUSD 1 56.) 

Soon thereafter, while- was moving into her dorm room,~lllll was setting up 
- computer. While doing that, Mr.- found a letter, and then he encapsulated the letter 
off to his personal G-Mail account. Mr. IIIII is in possession of the letter, and has not shared it 
with the investigator. Mr. IIIII did tell the investigator that the letter indicates that- and 
Mr. Cottrell are in love, and that, in Mr.- words, they intended to do «what is socially 
acceptable.' .. lllll believed the letter was written over the summer, because he bought­
a new computer for graduation, and that the letter was .from a few weeks later. 

After finding these writings, - and ~IIIII were not sure what to do next, and did 
not want what they had found to jeopardize their relationship with their daughter. So after 
discussion, - e-mailed Shannon Parker on September23, 2010, and asked Ms. Parker for advice 
and if Ms. Parker would be wjJling to look at the writings. (Exh. 20, p. PUSD 154.) This is the first 
that Ms. Parker had heard about any kind of romantic relationship involving - and 
Mr. Cottrell. Ms. Parker declined--invHation to view the writings, but did speak with 
her. Ms. Parker told that Ms. Parker did not notice anything untoward occurring ­
- regarding 

On October 11, 2010,~11111 sent Principal Kastner an e-mail that "nothing changed" 
after their meeting about Mr. Cottrell with her the last year. (Exh. 21, p. PUSD155.) Mr. IIIII 
explained tbat "We have since found letters and have phone records that show us that an on going 
affair did happen between our daughter and this teacher. lt appears that our daughter was under age 
at the time tbat this started. By the way, the contact is ongoing and he is using your school phone 
system to do it." (Exh. 21, p. PUSD155.) Due to technical problems with the District's e-mail 
system, which~lllll confmned later, the e-mail did not arrive in Ms. Kastner's in box until days 
later, likely on or about October 22,2010. 

Principal Kastner was surprised about the allegations raised by the parents, as she ··had 
absolutely no idea" that something was going on between - and Mr. Cottrell following their 
discussion in March 2009. Kastner reemphasized that at that time, she viewed Mr. Cottrell as «a 
very professional teacher ... Ms. Kastner said that when she received~- e-mail, (Exh. 21, 
p. PUSD155), she called Mr. Chimentand had a short conversation with him about it, and he asked 
if she wouJd collect evidence and speak with the parents, and she did. Ms. Kastner e-mailed on 
October 22, 20 l 0 with the details of the conversations she had with -IIIII (Exh. 21, 
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p. PUSD159.) Ms. Kastner and - .. also exchanged e-mails regarding the writings 
Mr. ~ found in - suitcase. (Exh. 21, p. PUSD156-158.) Mr. Chiment and 
Ms. Robertson were involved at that point, and they continued to communicate amongst each other 
to review pertinent documents and information. (Exb. 21, pp. PUSD156-167.) Mr. Chirnent 
gathered informatjon from October 22 through November 5, 2010. 

Meanwhile, Mr. Cottrell and - had continued to regularly communicate with each 
other. - parents provided a portion of call and text logs assigned to - cell-phone 
for the period ofSeptember21, 2010 through October 16,2010. (Exh., 22, pp. PUSD168-170, color 
coded by the District.) The records show multiple daily calls and texts during that period, lessening 
in frequency near the end of that period. The records show calls to and from Westview HS, and texts 
between .M..r. Cottrell's cell phone number and- cell phone number. (n addition, the District 
obtained a letter aod a postcard from - as well as additional items sent by her in late 
September, 2010 to Mr. Cottrell's address at Westview. (Exb. 25, pp. PUSD193-218.) Furthermore, 
forensic analysis of Mr. Cottrel1's computer by ESI International showed that Mr. Cottrell and 
- used their Gmail accounts to correspond through the end of October, 2010. (See ESI Report 
atExh. 30.) In addition, both Mr. Cottrell and- separately admitted that used a Sk.-ype video­
conferencing program on Mr. Cottrell's school computer to speak with one another. Mr. Cottrell 
says they did it no more than three times, and- statement confirms that. The ESI Report 
indicates that there were six occasions when the Skype program on Mr. Cottrell's computer 
generated an access code with respect to - three times on September 16, 2010, once on 
September 17,2010, once on September21, 2010, and once on November3. 2010. (See ESIReport 
at Exh. 30.) The September 21, 2010 communication lasted 14 minutes. The access on November 3. 
2010 appears to have been a one-way prompt from- to Mr. Cottrell. The duration and natur~ 
of the other uses of the program are not available from the report. (See Exb. 30, pp. PUSD231 ; 
PUSD236-237.) 

OnNovember3, 2010, Mr. Chiment and Ms. Hogarth met with Mr. Cottrell at the principal's 
office of Westview High School. (Exh. 23, p. PUSD 171.) During the meeting, Mr. Cottrell 
acknowledged that he knew--but that she was only a "good friend" and that they had 
maintained their "friendship throughout." They discussed the volume of communications between 
- and Mr. Cottrell in October, and Mr. Cottrell said that he only communicated with ­
about once per week. (Ex h. 23, p. PUSD 171.) Also during the meeting, Mr. Cottrell admitted that 
the writing at Exb. 13 concerning - was written by him, and that the writing was 
inappropriate. (Exh. 23, p. PUSD172.) Mr. Chiment provided Mr. Cottrell with a Lybarger 
Admonition, whlch Mr. Cottrell signed. (Exb. 23, p. PUSD176.) 

At the end of the meeting, Mr. Cbiment placed Mr. Cottrell on administrative leave with pay, 
effective immediately and through the outcome of this investigation. Mr. Chiment directed that 
Mr. Cottrell was not to be on school property or at school district events whether on campus or not, 
nor was be to contact District employees, parents, students, current or otherwise, other than 
Mr. Chiment or Ms. Hogarth; and that he was not to contact_ .. in any manner. 
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The evidence shows that Mr. Cottrell bas followed Mr. Chiment's directive with respect to 
not indicated at the time ofhcr interview 
on January 12. 2011. It is unknown if communications resumed after that, but presumably they have 
not. At the time of her interview, 

The Assistant Principal (now Principal as of201 1), Todd Cassen, is Mr. CottrelJ's conduit 
for communications. Mr. Cassen obtained some e~mails from Josh' s computer and was clearing 
Mr. Cottrell ' s voice messages on the school phone, which Mr. Cassen does that to ensure that the 
parents are being responded to. According to Ms. Kastner, Mr. Cassen was checking phone 
o1essages, and one phone call message was a very quite female voice in hushed tones saying "please 
call me." There was a second phone call, according to Ms. Kastner and then a third phone call with 
the same voice saying "please, please call me." Ms. Kastner believed, and the investigator concurs, 
that the messages were likely left by- and that based upon the substance of the messages, 
- and Mr. Cottrell hadn't spoken in a while. 

VI. ANALYSIS AND RECOMMENDATIONS 

interview statements about her romantic relationsh.ip with Mr. Cottrell were very 
credible. was emotional but stable during the interview, and bravely answered almost all 
of the difficult questions asked, even when the questions sought potentiaJJy embarrassing answers. 

In sum, tbe preponderance of the evidence shows that Mr. Cottrell acted inappropriately and 
unprofessionally with respect to his relatioosrup with- beginning in the summer before her 
junjor year (July 2008) and continuing through the time of her graduation on June 8, 201 0. His 
conduct escalated from frequent friendly communications to communicating his romantic feelings 
for her, to then being involved in a physjcal relationship with her. This occurred despite warnings 
to Mr. Cottrell from- parents and Westview administrators to maintain appropriate teacher­
student boundaries, and cease non-school-related outside communications with- Even after 
her graduation, Mr. Cottrell continued to use District telephone and computer equipment to 
communicate with - sometimes several times per day, through the end of October, 2010. 

Mr. Cottrell committed severe breaches of both ethical responsibilities and professional 
duties beginningjust after the starto- senior year, when she was still a minor. Mr. Cottrell 

3 In addition to this information from- the investigator accessed- publicly 
accessible Face book page on November 16, 2010 (note: the page was privatized as of the tjme of the 
submission this report). (Exh 24, pp. PUSDI79-192.) - Facebook "friend list" did not 
contain Joshua Cottrell, nor did the investigator locate any communications on the page which 
appeared to be from Mr. Cottrell under an assumed name. The only possible reference to­
relationship with Mr. Cottrell was at Exhibit 24, page PUSDl 81 , where one of- friends 
commented about a "secret" affair. It is unknown, however, if there is a connection, and­
said that she has not told any friends about her relationship with Mr. Cottrell. 
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told -
seventeen-years old. 

when she was still 
The 

problem was, that being an introverted person who didn't confide deep secrets with others, 
She certainly would not have told 

administrators, so as to protect Mr. Cottrell. The beginning of a romantic relationship is highly 
emotional for teenagers under ideal conditions. - should not have had to go through what 
appears to be her first romance without an outlet to discuss her feelings. Sadly, it is likely not a 
coincjdence that Mr. Cottrell chose as his romantic interest an introspective, quiet girl, who was not 
likely going to teJJ anybody about what was occurring. Mr. Cottrell obviously would not have 
wanted anyone, whether at school or in his home life, to discover this secret relationship. 

Mr. Cottrell 's administrators gave him direction long before- ·senior yeat conteming 
appropriate boundaries with her. These administrators, Ms. Kastner and Ms. Flournoy, told him to 
maintain professional boundaries with students generally, and specifically with respect to ­
Mr. Cottrell said that he would do that. He followed their directions for a while, but eventuatly 
crossed the ethical line again. Mr. Cottrell, at any time, could have and should have told ­
that she was not permitted to visit his classroom any longer or speak with him. 

H not located the documents in- suitcase written by Mr. CottrelL, nor 
seen a letter on computer at school, it is unlikely that this entire affair would ever have 
come to light. It was not reasonable for any school staff member or administrator to 
romantic relationship during- senior year. - mother even penni 

The Westview administrators were rightly surprised when the nature 
relationship in 2010 came to light. There is no credible evidence that they should have known what 
was occurring and stopped it. 

Mr. Cottrell was also dishonest during and prior to the formal investigation on several major 
points. First, Mr. Cottrell misrepresented to Mr. Chiment his status with respect to - during 
their meeting on November 3, 2010, when he told Mr. Chiment that they were just good friends. 
Secondly, he misrepresented to Mr. Clriment the volume of communications that he and- had 
in the month previous to his meeting with Mr. Chiment. Third, Mr. Cottrel I told the · · that 
he did not have romantic feelings for- until after 
February/March 2010. The truth was that be 
- , months prior to Mr. Cottrell's timeline. Mr. Cottrell also misrepresented the number 
of kisses he shared with - before she graduated: while Mr. Cottrell maintained that it was 
somewhere between 1 through 7 at the most,- credibly said . Finally, 
Mr. Cottrell misrepresented the number of times he was off or to her 

He said three., but indicated that 
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Mr. CottreH knew that be needep to exercise self-control, and utterly failed to do so. He 
persistently and intentionally acted contrary to - parents' requests, against - best 
jnrerests, and against the directives ofbis ~;uperiors. 

Although Mr. Cottrell apologized profusely at the time of his interview, it should be noted 
that during the 2008-2009 school year he apologized on multiple occasions to- parents, and 
to school staff, concerning overstepping appropriate student/teacher boundaries. He told them all 
that he would not act inappropriately with - anymore. But he did anyways. So although 
Mr. Cottrell has said he is sorry once again, it is difficult to believe that the latest apology is any 
more meaningful than tbe ones that were, in hindsight, mere tokens. Mr. Cottrell's credibility based 
upon what he had prevj ously promjsed- parents and the Westview administTators, and as 
evidenced throughout this investigation, is suspec.;t al besL 

Based LLpon all of the above, it is recommended that Mr. Cottrell be subject to disciplinary 
proceedmgs, up to and including termination. 

Vll. SUMMARIES OF WITNESS INTERVIEWS 

A. Josbua Cottrell 

The investigator's office arranged for the interview of Mr. Cottrell through Mr. Cottrell's 
counsel, Michael Baranic. The interview occurred on December 23) 2010, and Mr. Cottrell's 
interview was recorded by Peterson Reporting. The transcript is attached as an exhibit to this Report. 

At the beginning of the interview, the investigator gave a Lybarger warning to the witness. 
Mr. Baranic then informed the witness of llls obligation to answer questions truthfully, and the 
witness affirmed that he was prepared to do that. The witness replied in the negative to the 
investigator's question of whether there was any reason that the witness could not provide his best 
memory of events on that day. 

When asked by tbe investigator for a thumbnail sketch of his educational background, the 
witness said that he went to Poway High School (graduated in '93 or '94), and then colJege at Point 
Lorna Nazarene in San Diego (graduated in '98). He received a bachelor's degree in philosophy and 
minored in literature (Continental) from Point Lorna. He later took six months of classes at the 
Goethe Institttte in Mumau, Germru1y, studying the German language, sometime in 1999/2000. The 
witness agreed with records showing that be received bis teaching credential and masters degree 
from National University in San Diego in 2004. The witness said he has not had further education 
since graduating from National. 

The witness said that when he did student teaching at Westview, and his first full year was 
the first year that Westview bad its first senior class. The witness agreed witb records showing that 
he began his employment on August 20, 2004. The witness indicated tbat when he did his student 
teacrung1 it was under the supervision of Kathy Dow. 
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The witness explained that Westview is on a "term system," in that Westview runs on 
q uaners, and that Quarter One and Quarter Two comprise Term One, and Quarter Three and Quarter 
Four comprise Term Two, and that a term is 18 weeks. 

The witness said that when be began his full-time position at Westview, his evaluations were 
done by Sally Flournoy, and that Dawn Kastner also did some, and also Robin Robinson (who, 
according to the witness, was an "area administrator" (AP) at the time during the initial phases of 
his supervision). The witness said his last evaluator was Sally Flournoy. The witness also noted that 
Charlotte Kutzner was his PP AP supervisor (Poway Professional Assistance Program). 

When asked about the subject he was teaching when he started at Westview, the witness said 
that he taught Freshman Honors English his very frrst year. The witness said that his credential is 
in English, and that he mainly taught English. The witness said that he also teaches Philosophy and 
that he "wrote a class" which he taught in the 2009-2010 school year and the fu·st term in the 20 J 0-
2011 school year. This class he wrote had not been previously offered by the District, according to 
the witness. When asked by the investigator about how the class came to be, the witness explained 
that he had always seen elements of philosophy woven through other subjects, and he thought that 
student~ might be interested in learning more about it, so be chose to create a class that is "basically 
sort of an introduction to philosophy." The course 's actual name is "Critical Thinking Philosophy 
and Literature." When asked by the investigator bow the class was approved for the curriculum, the 
witness explained that he had to present a proposed curriculum and textbook to the District's board, 
and also had to present the class materials to the UC Board of Approval and then also present the 
class to other high schools in the District and have someone from the Social Science Department 
approve it. The witness added that once the class obtained Board and UC approval, it was then 
p laced "on the books" as an elective course, and that students can take the course for credit. During 
the 2009-2010 school year, the witness said that he taught one section in the first term and one 
section in the second term (which were popular classes), and the remainder ofhls day he taught 
English-related classes. 

The witness said that he knew When asked when he first met- the 
witness said that she was enrolled in class in the flrst term of her sophomore year, 
and the term ran from the end of August to the middle of J The witness said that he did not 
have- in his class in her junior year, and that 
term oftbe2009-20 10 school 

When asked if he had a personal emotional relationship with 
he replied yes, and that it was romantic in nature, as the term "romantic" is commonly used. 

The investigator asked when the romantic relationship with- began, and the witness said that 
he "began to have romantic feelings for her in the second term of her senior year" when sbe­
~Wben asked how the relationship moved fi·om a teacher-student relationship to a more romantic 
relationship, the witness said that - was one of a number of students who spent time in his 
classroom during lunch and before school, and that she was consistently there, and they talked a lot 
about her struggles at home1 and he became a "sort of a mentor." This mentor relationship began 
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midway through her j unior year, according to the witness. The wimess described this 
discussions duri her · which were · · based in arts, literature, mus · 

According to the witness, 
into detail- but would 

When asked if- parents ever asked him not to speak with her about non-school 
related discussions, the witness said that-~ had expressed concern in regards to texting 
that had taken place, and she asked him not to do it anymore. The witness said that he also received 
an e-mai I from - during the Christmas break of her j uoior year and he responded and there 
were a few COITespondences. The witness explained that he then received an e-mail from~~ 
saying that his wife had asked him to stop, and the witness then wrote an e-mail ogizing 
and stopped e-mailing. When asked if he ever started texting ore-mailing with after that, 
the witness said that he began just texti:ng with - the second semester of her senior year. It 
was through llls own personal cell phone, as the school did not provide him with a cell phone. The 
witness said that he texled her •·very, very few times" between the time that her father asked him to 
stop and the time that - graduated. The witness said that he did not use his school e-mail 
account after her father asked him not to e-mail her. The witness admitted, llowever, that he used 
a non-school e-mail account to communicate with - close to the time she graduated in mid­
June. 2010 - the witness then clarified that he only began e-mailing her again after she graduated. 
The witness said that he sent non-school accounte-mails using school computers from August 2010 
through November 2010. The witness said that it was a Gmail account that be accessed from his 
school computer, and that he also video conferenced with her using the Skype program. The witness 
explained that another teacher named Martin Coughlin set it up for him on his school computer and 
he used it to speak with her ''three times, maybe." The witness acknowledged that - had 
moved to college in- in August, 2010. 

The witness acknowledged that he communicated with- in person during her senior 
year, but denied communicating with- outside of school hours whlle she was still a senior. 
The witness then said that there may have been a few phone calls during her senior year, hut that he 
didn,t recall ifthey were outside of school hours. 

When asked at what point during - senior year be began having romantic feelings 
for her, the witness said that be could not pinpoint a time, but a rough estimate would be 
February/March. When asked if he kissed - the witness said that be did. The witness was 
asked when the first time the two of them kissed, and the witness said his best estimate was March 
2010, and that "by no means was this a regular pattern of behavior, either." The witness explained 
that it was not like a husband and wife who m.iglltkiss regularly before they ]eave the house and go 
to work, like a regu]arpattem of affection. The witness said there was not a pattern because "1 knew 
I was doing something inappropriate" and "it was uncomfortable.'' When asked to estimate bow 
many times be and - kissed before tbe time that she graduated, the witness said "hovering 
between one and six. maybe one and seven." The witness said that he did not have sexual 

21 



jntercourse with - while she wac; a student. He further dewed touching her on her breasts, 
buttocks, or genitals priorto- graduation, but then clarified that there may have been a tjrne 
when he may have hugged her and touched her buttocks. The witness acknowledged that he kissed 
- tongue-to-tongue a few times before graduation, describing these as "horribly uncomfortable 
moments." When asked where they kissed, the witness said in his classroom and at Point Lorna 
Nazarene College (both prior to- graduation). The witness said that be drove- in his 
car to the college on a weekday during graduatjon week, ru1d he did not tell anyone that he was going 
there. The witness said that he spent about an hour on the campus wjth her, and he kissed her for 
about ten seconds wh.i1e there. When questioned why he was "uncomfortable" as he put it 
concerning his first kiss with- the witness said that it was because be was married and that 
it was inappropriate with respect to both job and marriage, and that he was uncomfortable with later 
kisses also for the same reasons. 

When asked if he bad any knowledge of any Poway USD employee who k.n.ew they were 
kissing, the witness said no. When asked ifhe bad knowledge of any staff member suspecting that 
he and - had romantic feelings for each other, the witness said that Dawn Kastner was 
concerned, and that Tina Ziegler (AP) may also have been concerned, but the witness did not te11 
them what was going on between him and -

When asked if he had been involved in a Philosophy Conference in San Francisco, the 
witness acknowledged that be had been at the end of March/beginning of April 20 l 0. When asked 
i~ was in San Francisco at the same time as he was, the witness said no. The witness said 
that to his knowledge, - went up to San Francisco shortly after he 
returned. When asked if he ever wrote letters to the witness said no. When asked if 
- ever wrole him ]etters, the witness said that he had received a letter from her, and that there 
may have been one letter written before graduation. 

When asked about the Philosophy Conference in San FraiJcisco and how it came about, the 
witness said that be was contacted by a member of a philosophy association who asked him to come 
up and speak about teaching to school students. The witness said he traveled to 
San Francisco with his wife, and be also took a student 
nam (male) . The witness said that he spoke one day 
at the conference in a panel discussion on a Thursday, and that be was home by that Sunday for 
Easter, and that his flight came home on Saturday. 

The witness was shown tbe cleaner transcription of the document provided by Mr. ­
(Exh. 13, PUSD131-133.) The witness acknowledged that he had written these three pages. When 
asked by the investigator when be wrote them, the witness said sometime after he returned from 
San Francisco, during the second term, and he wrote the words on a computer. The witness did not 
remember if he ever gave these writings to - When asked bow he would characterize the 
document, the witness agreed with the term "journal'' and "thoughts., The witness did not consider 
the document to be a "letter'' written to- because when he wrote it, it was not with the intent 
of showing ber, but instead started like a journal "as though I were speaking to a person." The 
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witness acknowledged that ultimately the document ended up in- possession, and that he 
may have given it to her at one point. But the witness said he didn't remember when he gave it to 
her. 

On pages PUSD131-132, the witness believed that the writings made on Wednesday were 
written one day after the writings made on Tuesday. The witness said that it was written soon after 
returning from San Francisco (end of March, beginning of April). The witness said that the "you" 
in the document meant- When asked if he regularly called- her second term of her 
senior year, the witness replied ''No, I did not." Tbe witness thought he remembered callin her from 
San Francisco to see how things were going in his classroom 

The witness acknowledged 
that the second paragraph is a stream of consciousness fantasy about walking the streets of 
San Francisco. Similarly, the passage about seeing- in the airport was also fantasy. The 
fourth paragraph on the first page (PUSD 131) says ''Monday night after we spoke"-and when asked 
if it was usual for him to call- at night during that time, the witness said"[ never talked with 
her" and that the passage reads "Monday night after we spoke I had a dream" and he meant that he 
spoke with - during the day, and that the dream occurred at night. The document referenced 
that ''It's getting harder and harder to accept," by which the witness meant tbat- was moving 
on in her life, and that it was difficult. When asked if jt would be fair to say that he was both sad to 
see her go and at the same time knew she needed to move on with her life, the witness agreed. 

When asked at the time of writing PUSD131-133, whether he had really deep feelings for 
- (based upon an objective view of the writing), the witness said that for the sake of this 
writing, be "embellished" but that is not to take away the feelings he bad for - The witness 
acknowledged that be had serious romantic feelings for- but at the time of the writing, he 
would not have characterized- as his "lover.'' When asked about the passage in the document 
concerning a reference to the word "lover," the witness said that be was plagiarizing Maya Angelou, 
the poet/novelist, who has a passage similar to what be wrote in a book called "I Know Why the 
Caged Bird Sings." The witness added that he would definitely not characterize- as a "lover" 
and that this writing was a "catharsis." 

In further discussion of the document, the witness indicated that the "absence" of­
related to their separation over spring break and the conference. The witness further indicated that 
the document referred to his romantic feelings for - When asked if the feelings were 
reciprocal, the witness said that they were. When asked if be and- had "interweaved" their 
bodies prior to - graduation as suggested by the writing, the witness only stated that they 
"hugged." The witness further acknowledged that there were some bugs that were not in the nature 
of a student-teacher relationship, but denied that they ever bugged while naked. The reference in the 
document about "being separated by reality" concerned the fact that- was a student, and the 
witness a teacher, and that he was married. The witness said that be probably wrote the document 
when be retumed to school from spring break. The witness said that he didn't recall how many 
journal entries there were, and that he didn't remember saving any of them, but that he estimated 
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more than five entncs (and more than ten would be just speculation). These entries were written on 
his classroom computer, according to the witness. 

The witness was asked if he told any Poway employee about his relationship with ­
prior to her graduation, and the witness replied no. After graduation, he spoke with a Spanish 
teacher at Westview HS named Christian Michel, and spoke to him shortly before Halloween 2010. 
The conversation came about, according to the witness, because the witness' wife wanted the witness 
to deal with the texting going on between him and- and she wanted him to talk to someone 
about it, but the witness did not discuss specific texts with Mr. Michel. The witness indicated he had 
also spoken with Mr. Michel about the boundary setting that the witness had begun this past year 
concerning student relationships, and tbat with the exception of the clubs which meet in his 
classroom, he doesn't permit students to hang out anymore and keeps the classroom door locked. 
The witness indicated that before he made this change, his door would be open and kids would come 
in until he locked the door in the evening. When asked if be had spoken to any other Poway 
employees besides Mr. Michel since he had been out on leave, the wHoess replied that he had not. 

The investigator showed the witness a series of e-mails between July 2008 and January 2009 
(Exhs. 2- 6, pp. PUSD012-088) and the witness acknowledged that they were e-mails to and from 
his school account. 

In looking at thee-mails, the witness acknowledged that- bad babysat for his children, 
and that the f1rst time it happened was between- sophomore and junior year when she and 
two of- friends (who were WHS students) watched his children 
whicb is a private social club in Rancho Bernardo. According to the witness, the three asked him, 
"Cottrell, can we babysit your kids?" (The witness acknowledged that as students become more 
familiar with him, they tend to refer to him as Cottrell without the "Mister.") The witness said that 
- babysat at hls home on one occasion, but he didn't remember if it was the same summer or 
the one after. 

According to the witness, when- was in his- class her sophomore year, he 
saw her every day at school, and once that class ended, she would come into his classroom for lunch 
with her friends The witness further indicated there were 
other students in the classroom during lunchtime, but those three girls were "regulars" who would 
come in, have lunch, and hang out, although the witness didn't speak with them much during that 
time. 

WHh respect to when e-mail communications between the witness and- began, the 
witness said that he first e-mailed her in regard to a class assignment, and that after that 
he didn't remember having e-mail correspondence during her sophomore year, nor did 
he text with her that year. The witness said that be texted with her during the summer after her 
sophomore year, and emailing also. The witness did not remember who e-mailed who first that 
summer, bur that - initiated the tex.ting. 
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The witness was shown an e-mail dated August 18, 2008 from to him (Exh. 3, 
p. PUSD044). Tbe wimess acknowledged that be was not aware that was monitoring his 
dectronic communications with- before that date. The witness acknowledged that llt! was 
surprised to receive this email (Exh. 3, p. PUSD044) from - The witness agreed that he bad 
stepped over tbe boundaries of acceptable student-teacher communications in terms of"frequency." 
The witness explained that in retrospect, "there needs to be a very clear line drawn as to what 
constitutes acceptable conununication''particularly when the teacher and student are of the opposite 
sex. The witness said that be was beginning to understand that principle in August 2008, but "may 
not have fully grasped it." The witness acknowledged that at tbe time of the August 18, 2008 e-mail, 
he was accepting responsibility for crossing the boundaries with -

The witness theu endeavored to stop electronic commw1ication with- corJ t:erningnun­
school issues, until it resurfaced later. The witness acknowledged e-mailing- the next month, 
in September, 2008. What prompted the next e-mail communication was that-­

where the 
witness was being honored for galvanizing staff during budget cuts. The witness acknowledged that 
the kind of back-and-forth communications he had with - during her junior year he bad only 
with "slightly more than a handful" of other students. The witness said that be regularly e-mailed 
other students about academic and "superficial" personal matters. 

1ureviewing the e-maHs (Exh. 4, PUSD059-084), the witness acknowledged tbathe had bt::t!n 
e-mailing with - through January, 2009, and that he knew that- parents did not want 
him to be doing so. When asked if he had grasped by January 2009 that he had crossed a boundary 
with a student, the witness said that "I think. I grasped it when 1 received the e-mail from her father" 
on page PUSD085 (Ex.h. 6). The witness said that he never spoke directly with Mr.- and only 
communicated with him by e-mail. 

When asked if driving with - to Poi.ntLoma Nazarene before graduation was the only 
timebehad been off-campus on non-school related matter, the witness said that besides the one time 
babysitting, the witness and - went on a walk outside of campus near Torrey Pines High 
School, and visited Mt. Soledad [in La Jolla]; these were the only three occasions prior to ­
graduation be was off campus with her on non-school related matter, according to the witness. The 
witness denied that - had ever visited him in the Big Bear area. 

When asked if the November 2008 through January 2009 e-mails crossed the boundary of 
a teacher being professional with a student, the witness answered "in two ways": (l) any level of 
communication like that in the e-mails between male teacher and female student is inappropriate in 
terms of .frequency, and content secondarily; but (2) that the witness felt that he tried to steer the 
conversations to school-related topics. The witness reviewed the c-mails, and did not see any 
inappropriate topics, and said that be would talk about a student in person about these subjects. The 
witness said that communicating in person with a student is different because there often are other 
students around, and one is more "conscientious" of what one is saying. 
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The witness agreed that in January 2009, Mr. IIIII asked him to stop having e-mail, text, 
phone calls or personal meetings with - not concerning school functions, including riding in 
his ·car or non-school related visits (Exh. 6, p. PUSD087), and that he responded that he would 
completely comply with Mr.- wishes (Exh. 6, p. PUSD088). The witness acknowledged that 
he was the one who created and perpetuated the situation with - at that point in time. The 
witness also meant it when he wrote that i~ attempted to make contact with him, he would 
not respond, as inrucated on Exhibit 6, p. PUSD088. 

The witness said that tbe next time he had outside communications with- was during 
her senior year. The witness indicated that during- junior year, that she would still come 
into his classroom during lunch and in the morning also. The witness inrucated that he did not 
believe that he conununicated with - over the summer between her junior and senior year. 
The witness inrucated that when school resumed fo~ senior year, she contjnued to v1sil his 
classroom dming lunch and in the morning. The witness explained that ber · 

had graduated, and now would visit with 
that there were other students in 

the room too, as his classroom was a popular place. 

When asked if dwing the times that he kissed- in his classroom his doors were open, 
the witness replied "yes." The witness further acknowledged that he was "very much" worried that 
someone would see them. The witness, however, had no knowledge that someone actually saw them 
kissing. 

VVhen asked if he ever bought- a gift, the witness said that he bought her a "Barre] 
of Monkeys" game for her birthday. The witness said that he doesn't normally buy students gifts, 
but has done in the past a couple of times, he believed. The witness said that the nature of the gan1e 
had no significance, and was just an "innocent gift." The witness indicated that they exchanged no 
other gifts prior to - graduation. 

When asked about the times of the day when he and- would be alone, the wi1ness said 
sometimes it would be during his fourth period prep. The witness acknowledged that students 
normally come in during this time for tutoring. The witness said that some kids have an "off roll" 
dru·ing that period when they don't have a class, and that- only had a class sometimes during 
that period, and that she sometimes came to visit during her off roll time. When asked by the 
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investigator how often during the second term ofher senjor year would - visit him during 
fourth petiod, the witness responded "very infrequently." 

The witness confirmed that he and- first kissed in the Feb/Mar. timeframe of her 
senior year. When asked what was his best recollection of the circumstances and words which led 
up to the first kiss, the witness said the conversation may have started about vague terms about some 
of the feelings they had over the course of time, and thattbe frrstkiss "probably was a result of a bug 
that may have lasted too long.j) The witness did not recall why they were hugging. The witness was 
not sure of the timing of this kiss vis-a-vis the intensity of the issues that- was having with 
her fatillly problems, which were ongojng. 

When asked if he bad spoken with any school administrators after he had re{;civ~ 
- e-mail in January 2009, the witness said that he had. The witness said that he spoke with 
Principal Dawn Kastner in her office for about 20 minutes the same day that - parents went 
to meet with Kastner about the witness. The witness said that Kastner told him that the parents did 
not like the frequency of his communications with- and she "asked him to be careful . . .. " 
The witness said that he told Kastner that be agreed that she was right, and he told her that he "would 
not have any more outside contact with - and that he ''would be very cautious in regards to 
my interactions with her on campus." The witness said that he meant what he said at the time. The 
witness did not tbiD.k he had any further communications with Ms. Kastner thereafter about-

The witness said that be also spoke with Tina Ziegler, a Westview Assistant Principal, in 
her office for about 10-15 minutes around the same time of year that he spoke with Ms. Kastner. 
When asked what they discussed at this meeting, the witness said that it had to do with texting 
- and student contact viae-mails or texts. The witness said that he thought he sought her out, 
and she talked to him "as a parent.'' The witness remembered that the meeting ended positively, and 
that he said "I'm sorry for having put you in this position." Ms. Zielger told the witness at that time 
to be careful and watch his level of interaction with students. 

The witness explained Shannon Parker bad also approached b.im with her 
~~-oth.at same 2008-2009 school year about how 

that she liked spending time in his room and talking with him. The 
witness acknowledged e-mailing with Shannon Parker in Febn1ary 2008 (Exh. 16, 
pp. PUSD140-l The witness said that he wrote to Shannon regarding some concerns he was 
having · and the witness thought that Shannon would be a good resource, since Shannon 
was close with . The witness indicated that these e-mails (Ex.h. 16, pp. PUSDL40-142) 
preceded an in-person discussion he later had with Shannon. The witness was also shown e-mails 
between him and Shannon Parker on March 10-11 of 2008 (Exh. 16, pp. PUSD143-144), and 

27 



acknowledged them to be communications he had. The witness acknowledged that - had 
taken an "obvious" liking to him as of March 2008, and it became obvious around the same time that 
she started to join other students in his classroom in the second term of her sophomore year. 

When asked if he ever spoke with- about setting boundaries, the witness said that near 
the end of her junior year, they had a brief discussion about that, and that they may have talked about 
the frequency of bow often she was in his room, and how that may be perceived by others. The 
witness said that there was not a "plan of action" but that be told her that "we needed to be careful, 
that perception can be powerful." 

When asked if he revisited this topic after they first kissed, the witness said that they might 
have talked about it within a few days of their first kiss. They discussed the "awkwardness of the 
situation." W11en asked if he told- that it was inappropriate and they shouldn't do it anymore, 
the witness said ''I don't think 1 said that exactly, no." The witness explained that he addressed with 
- "the fact that something like that could spiral out of control." The witness indicated that he 
bad made some "poor decisions" at that point, and the decisions were "starting to snowball" which 
eventually lead to additional poor decisions as had been discussed earlier in the interview. 

From the point of the first kissing, to the time of graduation, the witness acknowledged that 
he did not tell - that they should stop seeing each other or communicating. Tbe witness said 
that although it was unspoken, he and - knew not to tell others about their relationship 
because "if someone found out, it would be pretty bad." 

When asked to describe - personality in general, the witness described her as "very 
introspective, contained, fairly stoic." The witness acknowledged that- was not the type of 
student who would go telling her friends if she kissed a teacher and the witness said that "she kept 
everything to herself.'' 

When asked about if he had any other discussions with Shannon Parker, the witness said that 
one time- came to him about her father and she cried a bit, and he went 
to Shannon about his concern about would affect her and to fill her in on the 
subject. Tbe witness said that at that time, he tried to deflect- emotions so that ­
would talk wjth Shannon or somebody else. The witness reflected that be may have spoken to 
Ms. Ziegler about having- speak with a counselor, and that they agreed that she wouldn't be 
the type to open up to a counselor. 

The witness was shown Exhibit 10, pages PUSD98-l 00, which were e-mails between the 
witness and regarding the witness writing a letter of recommendatjon for -
application for and the witness said that he clid receive the request and wrote a 
recommendation The witness also acknowledged sending an e-mail to _ .. to 
obtain the contact information for one o~ friends for whom he was also writing a letter of 
recommendation. (Ex h. 10, p. PUSD099.) The witness stated that as of 12/28/09, he was trying to 
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abide by what - parents had requested concerning his communications with her. The 
witness said that as of that date, he bad not yet recommenced texting ore-mailing with -

When asked about the Gmail account used by him when he communicated with 
witness acknowledged that he used and he made up the 
~reflX. When asked if it was because he was waiting for winter to see- the witness 
said "I think at the time it have been." The witness said that- also had a Gmail account 
with the prefix " The witness said that he and - played with words 
together to make it, but tbatjtdjdn 't have a significant meaning to the witness. In terms of District­
owned communications after- left for college jn August 2010, the witness said that he used 
the school computer to access his Gmail account, and they would talk over District telephone lines. 
The witness said thai over the school line, he and- spoke almost every day at first, and then 
maybe every other day. 

When asked if he spoke to Mr. Chiment in October, 2010, the witness said that he met with 
Mr. Chiment and that Mr. Cbiment told him not to have any further communications with­
The witness said that be has abided by that directive. When asked if - has tried to 
communicate with him since the directive was issued, the witness said that he did not know. 

The investigator then read an e-mail into the record [Exh. 26, pp. PUSD219-221, provided 
by ESI International's forensic examination of Mr. Cottrell's school computer] that Mr. Cottrell 
acknowledged was written by him., and be believed it was after - left for college. The 
investigator asked who the'~' mentioned in the e-mail was, and the witness said that~ was 
- boyfriend at that time, and that - had gotten involved with him before she left for 
col1ege. The witness added that .. s sister-- The witness 
agreed with the investigator's statement that it would be fair to state that as of the date of the 
interview, he has no relationship with -

The witness was shown documents at Exhibit 25, pp. PUSD193-218, and the witness 
acknowledged that be had seen the documents before. 

When asked ii- ever told him that she loved him, before the time of graduation, the 
witness said that he didn't ever recall hearing those words. The witness was asked if he ever told 
- if he loved her before she graduated, and he said "1 don't think so, no." 

The witness said that he had no other documents in his possession from the time she was a 
student at Westview. When asked when he began texting- again after the Principal meeting, 
the witness said that it was while he was away in San Francisco during her senior year, and he asked 
how things were going in his absence_ The witness further indicated that there were hardly any texts 
between them before the end of the year. 

When asked about his understanding as of January 2010 about District mles regarding 
teachers having romantic relationships with students, the winless replied, "My understanding is that 
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that was forbidden." The witness said that he conveyed to- that the feelings they had for one 
another were inappropriate. When asked about who asked who in terms of-
.. the witness said that he asked her since she was · during first period in the hallway 
anyways. The witness denied that he asked so that he could have a romantic 
relationship with her. The witness elaborated that in tenns of having romantic feelings, ''I think that 
she became aware of them after, and I became more aware of them after" The 
witness admitted, however that he was concerned that something romantic would occur between 
them if When asked ifhe did anything to keep that from occuning, the witness 
said, "l guess not enough." 

When discussing the topic of the witness exercising on campus, the witness acknowledged 
that he worked out in the ''fitness lab" and that he exercised while- was occurring where 

was in the class, since he exercised sometimes during his fourth period prep time, when 
had class. 

The investigator asked the witness about extracurricular duties at Westview, and the witness 
said that he was the JV soccer coach for two years and then in 2009-2010 he was the varsity assistant 
coach for soccer. The witness said that be was also the advisor for the Philosophy Club for 2009-
2010 and for 2010-2011. The witness said that he also sat on a "School Site Council'' from 2004-
2006. He was also involved in organizing Westview campus bands to play on campus and organized 
two set-drummer competitions. When asked if be bad received any awards as a teacher, the witness 
said that he was. nominated for teacher-student appreciation night, and that he was elected 
Department Chair of the Humanities/Social Science Department 1n 2009-2010 for a two-year 
position. 

Following the investigator's interview, the witness asked if he could just "go through a 
couple of things." The witness then read a lengthy prepared statement into the record apologizing 
for his actions and that he has taken measures to ensure they never happen again if he is pennitted 
to return to teaching. B. --

The investigator arranged to interview with the permission of her mother, 
--The .investigator's office and asked if she would be willing 
to be interviewed concerning a District employee. said that she would be willing to do so. 
The interview occurred at the District Office on January 12, 2011. Ms. Hogarth was present for the 
interview. 

When the interview began, the investigator introduced himself and explained the 
investigation process. The investigator told the witness that the interview concerned a Poway USD 
employee, and asked the witness if she knew which employee would be discussed. The witness said 
that she thought it was about he- job for the County of San Djego. The investigator 
explained that it was not about that, but was about Mr. Cottrell. The witness said that she bad him 

30 



as a teacher, and that it would be okay for her to talk about him. The investigator explained that the 
investigation concemed the witness' relationship with Mr. Cottrell. The investigator further 
explained that information provided by tbe witness would be confidential, except that ]t would be 
shared with interested parties, such as Mr. Ch.imenl The investigator told the witness that the 
investigator had interviewed other witnesses, including Mr. Cottrell, and that the witness was the 
first student that the investigator had interviewed. The witness was asked to be candid, and the 
witness said that she would. The investigator said that it would be hard, but that she could take a 
break at any time. 

When asked by the investigator when the last time she had spoken with Mr. Cottrell, the 
witness said 

When asked by the investigator if her relationship with Mr. Cottrell was a personal, romantic 
one, the witness responded 

asked by the investigator if 
Mr. Cottrell was a good listener, the witness replied When asked by the investigator if 
she discussed her relationship with her parents with Mr. Cottrell, the witness replied - . 

When asked by the investigator when she first met Mr. Cottrell, the witness exp · 

Wben asked what the students do while in Mr. Cottrell's classroom during lunch, the witness said 
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the investigator who her closest friends were in high school, the witness said 
When asked if she still keeps in contact wjth her high 

When asked by the investigator what high school was like for her, the witness 

When asked if she was involved in other clubs, the witness said 
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asked if she enjoyed college, the wimess 

When asked by the investigator when ~he left for college> the witness responded 
asked about her college, the witness said 

When asked by the investigator about her other close friends, the witness 
asked where they are, the witness 

the witness When asked by the investigator if her parents 
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with Mr. Cottrell about non-school things., the witness said 

what she talked about with Mr. Cottrell, if it was how she felt 
asked bythe investigator 

,she -

When asked by the investigator 
if, in her opinion, she and Mr. Cottrell had gotten 1oo close, the witness said 
When asked if it was uo;:;\,au.:>~ 

When asked by the investigator iftbere 
was a line between student and teacher that could be crossed if the relatjonship got too personal, the 

The investigator asked if communications witb Mr. Cottrell stopped after the arents' 
~~v·~~ ..... with the principal, the witness 

When 
asked by the investigator when she and Mr. Cottrell started to get close again, the wimess said~ 

When asked if she continued visiting 
Mr. Cottrell's c1assroom afte1· the Pr:incipal meeting,. the witness -

When asked how else she communicated with Mr. Cottrell after the Princi 
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toe- senior year, the witness said 
. When the witness was asked by the investigator 

if she had ever gone on trips outside ofSan Diego wi1hMr. Cottrell, the witness said- . 

When asked if she told her mom and dad that she was texting and e-mailing Mr. Cottrell, the 

When asked by the investigator how the witness commlll1icated with Mr. Cottrell after she 
left for college, the witness . When asked about what e-mail accounts were 
use~ the witness said 

was a 
When asked by the investigator iftbe Witness cotrtmunicated using this 

e-mail address over the summer before college, the witnes- . When asked if she was hoping 
during the summer that she would see Mr. Cottrell at the winter college break, the witness- · 
When asked if she has tried to contact him while she is currently on winter break, the witness said 
~hen asked what the e-mail address was for his G-mail account, the witness sai 
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When asked to confirm that she never had a "crush'' on Mr. Cottrell, the witness said . 

her senior year, the witness said 
When asked if during the 2lUI semester of her 

senior year she saw Mr. Cottrell mor~ than just first period, the witness said 

if she fell in love with Mr. Cottrell, the witness responded 
When asked if she told him that she loved him, the witness 

rep I When asked how 
her relationship with Mr. Cottrell bad gone from a friend or mentor to a more romantic 
the witness said 

The investigator asked if at some point she and Mr. Cottrell kissed, and the wi 
asked when it happened, the witness 

and when asked if it was 1n the beginning of January, the witness said 
When asked what their relatiohship was like from the beginning of senior 
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Wben asked what they talked about, 

if anyone else was there, the witness 
said The witness also said 

Vl:hen asked by the Investigator 1f she told anyone that she was in this relationship wftb 
Mr. Cottrell, the witness said . When asked 
if she thought anyone knew, 

When asked by the investigator if the witness and Mr. Cottrell tried to hide their relationship 
from others, the witness - When asked if had ever done where the witness 
thought that they might get caught, the witness said When 
asked if it was unusual for Mr. Cottrell 

asked if Mr. CortreJl shut his door to be alone wifu the witness, the 
asked if other staff should have suspected something, the witness said 

When asked if she bad spoken to Mr. Cottrell about the investigation, the witness said 

asked if she continued her relationship with Mr. Cottrell through the 
summer after she graduated, the witness .. When asked if she continued 
distance communications with Mr. 

When asked jf Mr. Cottrell had stopped texting her, the 
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if she went on drives with Mr. Cottrell while still at Westview, the witness said 

When asked if any of her friends knew about her relationship with Mr. Cottrell, the witness 
When asked if she told anybody, When asked ifherparents knew, the witness 
The witness said 

When asked if she and Mr. Cottrell went further than kissing while she was a student, the 
wjtness - · When asked if Mr. Cottrell touched her breasts or buttocks before she graduated, 
the witness - . When asked if they were just "making out" f she understood between 
January of her senior year and graduation, the witness said When 
asked if there was a discussion of physical boundaries where they wouldn't go past a certain point, 
and how that worked, the witness 

in the interview, the witness was told by the investigator that 
Mr. Cottrell said during his interview that he may have touched her buttocks on one occasion when 
they bugged when she was a student, but the witness said -

When asked if it was hard for her to leave for college, the witness said 
When asked if it was difficult in October 

when she said that communications stopped, the witness said 
any other boys now that she is in college, the witness said 

When asked if she had moved on from Mr. Cottrell or if they were still in a 
relationship, the witness said that 

When asked about a boy named 
witness said 
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When asked if she had ever broken up with Mr. Cottrell, the witness said 

When asked if Mr. Cottre11 had given her any gifts while-she was a student, the witness 
replied 
When asked if the type of gift 11ad any significance, the witness repljed 

The investigator asked the witness to confirm that from the time of the Principal 's meetin 
to the time sh~ graduated, she did not have sex with Mr. Cottrell, and the witness 

When theinv 

When asked if it was hard for them to nave. a close relationship, the witness 
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ke with her n1other about the interview, the witness said tha-

C. Dawn Kastner 

The interview was set up by the investigator's office working in conjunction v.-ith the 
District's office. The interview occurred on November J 8, 2010, and present at the interview was 
Ms. Hogarth. It was explained to the witness that the investigator is not acting as the District's 
attorney, but as a neutral fact finder. The investigator further explained that the informatioo 
provided may be provided to the other parties involved. The witness said she understood and gave 
her permission to be interviewed. The witness was dressed professionally, was friendly and spoke 
openly and honestly> in the investigator's opinion. 

The investigator asked the witness about her employment background with the District. The 
witness said that she was an assistant pnncipa1 at RBHS for the 2004-2005 school year and she 
worked the next year as an assistant principal at Westview HS. Beginning in the 2006-2007 school 
year, she became the principal at Westview HS~ and has remained so through the time of the 
interview.4 

The investigator asked the witness to give her impressions of Mr. Cottrell, and the witness 
responded that Mr. Cottrell is "one of the best teachers rve ever worked with" describing him as 
"bright, reflective, and passionate." The witness added that he is the most popular teacher at 
Westview in her opinion, and that he's "cool" and excited about the stufftbathedoes. The witness 
further described Mr. Cottrell as a "highly skilled communicator" who is "very funny and very fast.'' 
The witness said !.bathe has "spiky" hair, and has been involved with tl1e "Battle of the Bands" at 
Westview. The witness said that there's ''always a lot ofkids lD his classroom" and "both boys and 
girls like him." The witness said that a lot of"philosophy and soccer kids" hang out wit.b. him. The 
witness also noted that "'he tends to be pretty tough on himself," and that be is an "emotional guy" 
with no real ego ("he's not a narcissist"). The witness said that the damage to her school with 
Mr. Cottrell being out on leave is ''profound." The damage, according to the witness is to the "kids 
at school who love him more than any other teacher" and that it would be "devastating to the school" 
if he were to leave permanently. 

1 Prior to the submission of this Report, the investigator was informed by Ms. Hogarth that 
Ms. Kastner had become the Principal of Mt. Carmel HS as of early January 2011 for reasons 
completely unrelated to this investigation, and that Mr. Todd Cassen had assumed the role of 
Principal at Westview HS. 
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When asked by the investigator about Mr. Cottrell' s job duties besides teaching, the witness 
said that Mr. Cottrell bas been the coach of JV soccer, and that he was the ''Department Chair" for 
the English Department. The witness said that Mr. Cottrell was instrumental in bringing a unique 
Critical Thinking through Reading course to the schoo 1, and this course was created a couple of years 
ago. The witness said this is a college level and tough class, and she bas received letters from 
parents praising Mr. Cottrell and that he is beloved. The witness said that Mr. Cottrell was also part 
of a "Maverick group" of six teachers who were realty innovative. and that the group complained 
about certain aspects of teaching but J osb would ask things like ''How is this going to be better for 
kids?" The witness described Mr. Cottrell as a ''big-picture guy." The witness also opined that 
Mr. Cottrell has been innovative with the use of text messages in the educational arena in class. The 
witness said that Mr. Cottrell was also involved with a philosophy club, which is a student club with 
"kids who were really bright and altemative and creative." The witness also said that two ·or three 
years ago (later confirmed by the investigator as May 2007), Mr. Cottrell was the recipient of the 
"Crystal Apple Award." The witness said that this award is "a big deal" and it is an award given out 
by the LDS church to two teachers at Westview nominated by students who say that the teacher is 
the most influential on them. 

When asked if she was aware ofanypastproblems involvingMl·. Cottrell, the witness said 
that she had none except for the issue with the -

When the witness was asked about her impressions o 

The witness was asked if she parents. The witness said that she did, and that 
-IIIII is "great" and The witness said that 
the conversations they have bad were at a surface level (with the exception ofthe meeting '"n"Prn• 

Mr. Cottrell). The witness said that her recollection of Mr ·IIIII is just an "impression" 
The witness opined that some of 

When asked about the meeting that Ms. Kastner refen·ed to with - parents, the 
witness sajd that they met on or about March 17, 2009. The witness' recollection ofhow the meeting 
occurred was that Tina Ziegler (now the principal at Sundance ES) was the Hub 3 administrator 
(Asst. Principal) at the time, and she was Shannon Parker's bub administrator. The witness said that 
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"apparently Shannon told Tina that she was concerned about and didn't know what to do.'' 
The witness said she couldn 't remember if she called the or if Shannon told them to call the 
wHness. The witness said that in any event, "we took it seriously and I met with the- within 
a week." 

The investigator showed the witness two pages of handwritten notes (Exh. 9, 
pp. PUSD094-09 5) which the witness identified as written by her during the meetingwith th~. 
The witness said that the meeting was 30 minutes to an hour long, and the parents came in and 
shared some concerns about Mr. Cottrell with her. The witness said that she would speak to 
Mr. Cottrell and get back to them. The witness recalled that Mr. had noticed that e-mails were 
going on with Mr. Cottrell, - and her friend 
~d it started with the two girls babysitting. The witness recalled that the dad had 
contacted Mr. Cottrell. The witness opined that the e-mails were such that would be "typical'' of 
students and teachers these days, where there are lot ofteachers engaging with students by text and 
email and other media. The witness said that she has now spoken with staff about the use of the new 
media, and that such media should only be used for curriculum in terms of speaking with students. 
The witness opined that "when kids feel connected, however, they feel safer." The witness said that 
Mr.llllll had told Josh to stop sending e-mails, and thee-mails did stop. Mr.llll also said that 
he had told Mr. Cottrell about keeping proper boundaries with students, and Mr. Cottrell had agreed. 

According to the witness, the parents relayed that - was going into Mr. Cottrell's 
classroom a lot during non-class time, and both parents felt like there wasn't an inappropriate 
relationship, but they were concerned she had a crush on him, and that it could lead to more 
problems. The witness said that she told the parents that when she has been in Mr. Cottrell's 
classroom before lunch, there is always a lot of kids, and that she was going to pop into the room 
during lunch and see who was there. The witness said that soon thereafter she did stop in more than 
once, and there were a number of students in there, and there were boys present, and that ­
was only in there on one occasion that sbe stopped by. 

The witness said that some of the discussion during the meeting was recalling 
a conversation she'd had with Shannon Parker, and what Shannon was telling The witness 
said that she with Shannon later, and Shannon said that there was a misunderstanding in that 

ofane-mail "sexual banter'' afterafootball relating 
The 

the witness, was that Shannon explained that it was Mr. Cottrell 
ed to "clean it up a bit" when near teen boys. 

When asked about the reference to "St. Tropez" in her handwritten notes, the witness said 
that it was a tittle outdoor cafe, but she didn't remember the reference. The witness tbjnks it bad to 
wi~- babysitting and not paying- and so Mr. Cottrell met- at the 
cafe and gave her money (and he had his kids with him). When asked by the investigator if it is 
appropriate for students to babysit the children of teachers, the witness said that in her opinion it is 
not inappropriate for students to do so. The witness was also explained that in her notes was a 
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reference that Shannon Parker had relayed to her that - had said something in the past 
something to the effect of" llove Mr. Cottrell." The witness didn't remember more, and said that 
Ms. Parker might know more. The witness said that she spoke with Shannon Parker, and toLd 
Shannon that, in the future, if she feels there is an inappropriate relationship, she should go to the 
witness first, not the parents. In this set of circumstances, it was the witness' impression from the 
meeting, that the - seemed to be more concerned with the volume of e-mail rather than the 
actual content. 

When asked by the investigator how the meeting ended, the witness said that she told t.he 
- that she would check out Mr. Cottrell's classroom, and that she would talk with Josh and 
Shannon about the situation and that she would call- back within a few days (by 3/20/09) 

The witness said that she did speak with Shannon Parker by having Ms. Parker come into the 
witness' office and meet with her. The witness said that she told Ms. Parker that the - had 
shared that - was going to Gll2 (Mr. Cottrell's room) and that Ms. Parker was concerned. 
The witness said that Shannon told her that she thought that thee-mails between Mr. Cottrell and 
- were still going on even after Ms. Parker bad spoken with Mrs.llll The witness also said 
that during their meeting, Ms. Parker said that as Mr. Cottrell walked to soccer practice, he walked 
by- The witness said she wasn't sure what she meant about a note she bad written about 
speaking to Mr. Cottrell"as a father." The witness sunnised that she intended to speak with him or 
have someone else speak with Mr. Cottrell, as a father himself. 

When asked if she followed up on what she told- parents she would do, the witness 
said that after meeting with the parents, she spoke with Sally Flournoy, who was the Assistant 
Principal for Mr. Cottrell's "bub" and asked her to speak with Mr. Cottrell. The witness said that 
she asked Ms. Flournoy to speak with Mr. Cottrell "because she had relationship with Josh." The 
witness added that Ms. Flournoy "wanted to speak with him and she did speak with him." 

The witness also said that she personally spoke with Mr. Cottrell. The witness says that she 
knew that Ms. Floumoy had already spoken with Mr. Cottrell, and so she didn't speak too long with 
Mr. Cottrell because she "didn't want to pile on." When asked by the investigator what she and 
Mr. Cottrell spoke about, the witness said that she told him about having clear boundaries and he 
agreed the boundaries should be in place. The witness said that Mr. Cottrell was "apologetic -
a]ong the lines of 'I get it' this was really stupid." 

When asked what happened next by the investigator following the meeting with Mr. Cottrell, 
the witness stated that she thought that was the end of it. She believed that there was nothing going 
on between Mr. Cottrel1 and- She did not know about any kind ofrelationshjp bet\\reen them 
until very recently when contacted by the District. 

The investigator showed the witness the e-mail from -IIIII to Mr. Cottrell dated 
August 18,2008 witbtbe subject line: "FW: - mom and dad," (Exh. 3, p. PUSD043.) The 
witness reviewed the document and said she has not seen it before. The investigator then showed 
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the witness the e-mail fro~ IIIII to Mr. Cottrell dated January 21, 2009 with the subject line: 
your e-maifs to- (Exh. 6, p. PtJSD085.) The witness reviewed the document and said that 
she had seen it, but didn't remember when, and ·she thinks that Mr.llll forwarded it to her. 

When asked about the climate on campus since Mr. Cottrell has been on leave, the witness 
said that for Mr. Cottre1I to be gone (wJ1ere there is a substitute teacher now) has started kids and 
teachers talking about why he is gone. The rumors she has heard from students are that his mother 
has cancer (which is true) and that a friend committed suicide (which the witness believes is also 
true.) The witness added that the students know that Mr. Cottrell is an emotional guy. According 
to the witness, the teachers apparently found out that Mr. Chiment was in Mr. Cottrell's classroom 
late after school one day, and they have speculated that Mr. Cottrell has had either pornography on 
his computer or had an inappropriate relationship with a student. The witness also offered that 
apparently someone knew that Mr. Cottrell's computer had been taken out of his room, and that 
could be where the rumors among the teachers about pornography started. The witness does not 
know bow anybody found out, because she spoke with Mr. Cassen, and the computer was removed 
at 6:30 in the morning. 

The witness was asked when graduation day was for Westview in 2010, and the witness said 
June 8, 2010. 

The witness was asked if she knew if Mr. Cottrell had ever visited San Francisco for school 
matters. The witness said that he had visited San Francisco last school year. The witness further 
explained that because of Mr. Cottrell's "Critical Thinking Class," some friends were excited and 
asked him to speak in San Francisco at a _philosophy conference. The witness' recollection is that 
Mr. Cottrell and a male went to San Francisco for the conference. The 
witness said it was her understanding that and his parents stayed in one room, and Mr. Cottrell 
in another room. 

When asked by the investigator what she .had heard about- and Mr. Cottrell following 
themeetingwithherparents, the witness said that she hadn'theard anything for a longtime, and that 
the next thing that happened was this year (20 1 0), when there was computer crash, and she didn't get 
e-mails for four days, and all thee-mails were gone. The witness said later on she received an e-mail 
dated October 11, 2010 from~- (Exh. 21, p. PUSD155.) The witness said that she 
received this e-mail well after October 11, which she said is consistent with Mr.- note at the 
bottom concerning that the e-mail was sent "many days ago" and that the IT Department confirmed 
that e-mail was down. The witness was most concerned about Mr.- allegations of an affair 
between Mr. Cottrell and- and that according to Mr.- e-mail, it appeared that she was 
under age when this started. The witness said that she obtained the letters from - suitcase 
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the relationship to stop, and they believe it js ongoing. 

The witness said that when she received the e-mail dated October 11 , 2010 (Exh. 21, 
PUSD155), she called Bill Chiment and had a short conversation with him about it, and he asked the 
witness to collect evidence and speak with the parents. The witness said that she told Mr. Chiment 
that she would call and the whness then calledllllfrrst, left a voice message, and lhen 
called home and answered. The witness believes she had two conversations with - over 
the matter, and that she e-mailed Mr. Chiment with the details of the conversations. The witness was 
shown page PUSD 159 of Exhibit 21, and the witness confirmed that this was the e-mail she sent to 
Mr. Chimeot on October 22, 2010 after speaking with-Ill on those occasions. The witness 
also jdentified e-mails between her and-111111 concerning the letters in the suitcase. (Exh. 2 J, 
pp. PUSD156-l 58.) 

When asked to elaborate on her thoughts when she looked at the "suitcase" writings, the 
witness srud "I don't see anything that would lead me to believe that they had a relationship for sure 
before graduation." The witness added that she didn't know what "our place" in the document 
means. The witness opined that "a lot of this could be fantasy or in his imagination," " jt is bard to 
tell what is fantasy and what is real," and further opined that there is little to indicate to the witness 
when it was written. 

The witness said that the District administration has taken the Jead since then. It was the 
wjtness' understanding that Mr. Chiment met with Mr. Cottrell and told Mr. Cottrell not to contact 
anyone at the school and placed him on administrative leave. The witness added that the Assistant 
Principal (now Principal as of201J), Todd Cassen, is Mr. Cottrell's conduit for communkations. 
The witness said that Mr. Cassen obtained some e-mails from Josh's computer and was clearing 
Mr. Cottrell 's voice messages on the school phone The witness said that Mr. Cassen does that to 
ensure that the parents are being responded to. The witness offered that at some point, Todd was 
checking phone messages which he transcribed and gave to Mr. Chiment. According to the witness, 
one phone call message was a very quite female voice in bushed tones saying "please call me." 
There was a second phone call, according to the witness, and then a third phone call with the same 
voice saying "please, please call me." The witness said that Mr. Cassen transcribed these and they 
have the transcription. The witness opined that the messages were left by- and that based 
upon the substance of the messages, they hadn't spoken in a while. 

The witness opined that she believed that Mr. Cottrell and - set up an alternate 
communication system that did not involve the use of the school e-mail system. The witness is not 
aware of Mr. Cottrell ever using Skype in t~e past, but knows that Skype was used by a teacher 
named Scott (an ASB director) a while back. The witness said that Mr. Cottre11 never had a chance 
to go back to his computer after meeting with Mr. Cbiment and Ms. Hogarth. The witness said that 
Mr. Cottrell returned to campus and was walked by Mr. Cassen back to his classroom. 
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When asked by the investigator if teachers normally close their classroom blinds, the witness 
said that most teachers will close the blinds on windows as it is more conducive for learning, and 
the witness added that Mr. Cottrell probably closed his blinds too. 

When asked by the investigator if she is surprised about the allegations raised by tbe parents. 
the witness responded that she "bad absolutely no idea" and that "he is a very professional reacher." 
The witness believed that were the in vestigato'r to ask Mr. Cas sen the same question, that Mr. Cas sen 
would say the same thing. The witness offered that if Mr. Cottrell remains out, " the impact will be 
profound on our campus" on both the students and teachers due to rumors and the fact that there are 
teachers who don't like Mr. Cottrell. 

The investigator showed the witness the handwritten letter from - to Mr. Cottrell. 
(Ex.h. 25, pp. PUSD211-212). The witness reviewed the document and notedtli.at- addressed 
Mr. Cottrell as "Joshua" in this letter, where as before inhere-mails she used to address him as 
"Cottrell. 11 The witness was shown the envelope, and asked if the receptionist would have read the 
contents, and the witness responded that the envelope would not have been opened by the 
receptionist The witness added after reviewing th.e letter that "there is an emotional fragility as to 
both Josh and- and that "Josh said something long ago to me about the fact that he tends to 
obsess about things" and how he addresses life generally. 

The witness was asked about the jnvestigator about - friends and what she knows 
about them. The witness said was a girl she didn 't know personally, but that 

graduated last year. The witness said that as to - , she knows the name, but 
not much about her. The witness said tha is stm a student, and 
is a theater student with a terrific voice. 

D. Sally Flournoy 

The investigator conducted a telephone interview with Sally F10W1JOY on February 8, 2011, 
which was arranged by the investigator's office and Ms. Hogarth. The interview was conducted 
from the investigator's officer and Ms. Hogarth was present on the telephone call in the same room 
with the witness. The witness gave the investigator pemlission to speak to her and said that she 
understood that the infonnation she was to provide may be provided to necessary parties. The 
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witness was very forthcoming about what she remembered and did not evade any questions asked 
of her by the investigator. 

When asked about her current job title, the witness said that she is currently the Assistant 
Director ofLearning Support Services, The witness stated that she used to be the Assistant Principal 
at Westview High School up until the 2010-2011 school year. 

The investigator asked the witness if she had ever communicated with Mr. Cottrell 
concerning--and the witness said that she bad. The witness offered that she spoke with 
Mr. Cottrell soon after a time in 2009 where Principal Kastner had a conversation with the witness 
following Ms. Kastner's meeting with the .. parents. The witness indicated that Ms. Kastner had 
met with - parents over their concerns about an inappropriate relationship possibly 
developing between Mr. Cottrell and their daughter - when students were not present, and 
when there was no adult supervisjon. It was the witness' understanding through Ms. Kastner that 
- parents believed that - viewed Mr. Cottrell as a kind of confidant or mentor, but 
they felt that there were inappropriate e-mail exchanges between the two. 

From Ms. Kastner, the witness learned that- parents bad requested that Mr. Cottrell 
no longer have any private interactions with ~d further requested that Mr. Cottrell not 
communicate with- via e-mail or texting. Furthermore, Ms. Kastner and the witness agreed 
that they should speak with Mr. Cottrell because the situation might be putting Mr. Cottrell into a 
potentially compromising position. The witness said that Ms. Kastner asked the witness to speak 
with Mr. Cottrell. Ms. Kastner relayed the conversation Ms. Kastner bad with- parents, 
and thatthey both were LJncomfortable about the situation. Ms. Kastner and the parents believed that 
for Mr. Cottrell's sake, as well as - Mr. Cottrell should avoid private communications. 

Ms. Kastner asked the witness to speak with Mr. Cottrell. When asked by the investigator 
why Ms. Kastner asked her to do that, the witness said she could not recall specifically, but surmised 
that the witness was the administrator who oversaw tbe English Department, and it was 
Ms. Kastner's custom and habit to have the assistant principal speak first to the teacher if there was 
a problem. 

The witness said that she followed Ms. Kastner's instructions to speak with Mr. Cottrell. The 
witness said that she and Mr. Cottrell talked specifically about - because her parents bad 
instructed that he have no further private interactions with her. The witness said that tbey then spoke 
more about proper student interactions generally and the "appearance of impropriety." Forexample, 
according to the witness, she told Mr. Cottrell that it is not a good idea to be inside the classroom 
with a student when blinds and doors are not open, and that it is not a good idea to meet alone with 
members of the opposite sex. The witness said that this was the "gist of our conversation without 
beirig able to recall specifics." 

The witness offered that she wanted to explain the tone oftbe conversation with Mr. Cottrell, 
which she c&lled more "conversational." The witness explained that she and Mr. Cottrell had been 
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colleagues and tha1 she supervised the English Department, and thought of him as one of the finest 
teachers she had ever seen. The witness added that she "turned to him as a leader in helping teachers 
develop pedagogy and develop relationships with students to get to higher levels of rigor through 
student interest" and" that is the work we were doing at the time." The witness explained that her 
conversation with Mr. Cottrell about- revolved around those notions, and that the teacher and 
student should remain professionally separated, like the distance between a parent and child. 

When asked by the investigator if she gave Mr. Cottrell any specific instructions with respect to- the witness said yes, she had. The witness said that she instructed Mr. Cottrell that be 
"cannot be alone with - and that he "shouldn't be alone with other students either" but that 
"meeting with groups of students was okay." The witness noted that the parents were not concerned 
about- group interactions with Mr. Cottrell at lunch or other times. The witness added that 
she and Mr. Cottrell also specifically discussed that outside of an academic setting (group discussion 
or class).- parents did not want him communicating with- via e-mail or texting, and 
the witness told him not to do that. When asked if Mr. Cottrell agreed not to do those things, the 
witness said that he agreed not to. 

When asked by the investigator about the length of her meeting with Mr. Cottrell, the witness 
said that the meeting lasted "not more than 15 minutes; more like 10." The witness exphtined that 
"when I went to talk with him, we already had a relationship established concerning his work with 
students, and so part ofthe conversation was him saying that I have a good relationship with all my 
students, and the conversation was along that vein." The witness said that Mr. Cottrell indicated tbat 
he understood the professional setting and he was to keep the arm's length distance between all 
students. 

When asked by the investigator if the witness saw anything after that conversation that would 
lead her to believe that there was an inappropriate relationship between- and Mr. Cottrell, 
the witness responded that there was not anything that she saw. The witness explained that she "did 
walk around campus and would see students in his room, includjng - but that was not 
something that the parents wanted 1o stop." When asked if she ever saw Mr. Cottrell's doors and 
blinds closed in the middle of the school day, the witness said that she had not. The witness 
described that Mr. Cottrell's classroom has windows and a door to an inside corridor, and that she 
would walk through periodically, but never saw closure. Wben asked by the investigator if the 
witness ever spoke with Mr. Cottrell 1he witness said 
that they did not have a conversation concerning" that. 

When asked by the investigator whether then Asst. Principal Tina Ziegler ever, to her 
knowledge, spoke to Josh about the same things as the witness did in her conversation with 
Mr. Cottrell, the witness said that she bad a vague recollection abo1,1t an issue with 
and that she thought Tina had spoken with Mr. Cottrell after that. When asked by the investigator 
if she had spoken with either - or - the witness said that she hadn't. The witness 
offered that from her ective from with Ms. Kastner, the parents were worried that 

. The witness noted that it was her 
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recollection that neither Dawn nor the witness thought that an inappropriate relationship was 
occurring between Mr. Cottrell and- It was more that Mr. Cottrell's communications were 
not at a professional distance. 

E. Shannon Parker 

The investigator's office set up the interview with Ms. Parker, and the interview occurred on 
November 29, 2010 at the District Office, Ms. Parker was informed before arriving at the District 
Office that the interview concemed Mr. CottreH, and that if she had any documents concerning him, 
she should bring them. Ms. Hogarth was present for the interview. Ms. Parker dressed appropriately 
for the interview. The investigator explained that the investigation concerned Mr. Cottrell, and 
Ms. Parker agreed to be interviewed. Ms. Parker was forthcoming with responses, and did not refuse 
to answer any questions. She said she understood that the information she intended to provide may 
not be wholly confidential. 

When asked by the investigator about her employment background, the witness explained 
that she was first employed by the District in 2002 as a two-thirds employee teaching dance at 
Westview High School. The witness said that her background centered on dance arid 
"planning/leadership." 

\Vhen asked by the investigator if she knew-11111 the witness said she did, and fJist 
met- during the 2006-2007 school year, which would have freshman 
The witness said that she first 
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When asked about other friends she believed was close to, the witness identified 
several girls, but explained that she ''never saw enced by her social sphere." When 
asked by the investigator about whether kind of student to use texting and other 
social technologies, the witness said that was not such a student. The witness said that 
- talked about technology ru.ining the human condition, and that when- would not type 
out a project, she would explain to the witness that "handwritten is more humane." The witness 
identified as a longtime friend, and that - followed each other 

"typical friends." 

s also identi as a close friend. The witness noted 
than other studies. 

the investigator about which of these friends, in the witness' opinion, was 
would confide in if having an unconventional relationship with a teacher> 

The witness also believed ''maybe was someone wh 
asked by the investigator how she is aware of these relationships, the witness explained that a lot of 
students would hang out in her room. 

50 



The witness provided to the investigator a three-page written "Timeline of Events" during 
the interview. (Exh. 15, pp. PUSD 13 7 -PUSD 139). The witness said that she wrote the Time line 
document. ln addition, the witness provided e-mail printouts of e-mail exchanges in 2008. (Exh. 16, 
pp. PUSD140-144.) 

In terms of the witness ' knowledge of the relationship between Mr. Cottrell and- the 
witness said that the frrst she was aware of it was during - sophomore year, in February 
2008. According to the witness, Mr. Cottrell approached the witness via e~maiJ, saying that­
had come crying to him and that she was in tears. The witness then identified a particular e-mail 
dated February 6, 2008 from Mr. Cottrell to the witness. (Exh. 16, pp. PUSD141-142.) The e-mail 
seeks advice because- and her friends have spent lunch time in his classroom. and that she 
had recently showed up one "stressed'' and "to the point oftears." The e-mail that 
Mr. Cottrell had not a] 1 but that 

The e-mail seeks 
Ms. Parker's help to "keep an eye out for her." The witness then explained that she and Mr. Cottre11 
e-mailed each othe1· back and forth about "how best to deal with - (Exh. 16, 
pp. PUSDI40-141.) The witness offered that she "didn't have the same relationship with­
in terms of on a personal level, and that the witnesst relationship with - 'was more business 
like." 

The witness said that in March, 2008, she was having a discuss· 
--who at some point said to the witness "if you really knew me you would know 
I'm in love with Mr. CottrelL'1 The witness said that it was her "thought to put it out in the open" 
and "that it was just a teenage thing." She spoke with Mr. Cottrell soon thereafter about what 
- had said about him. Mr. Cottrell then sent the witness an e-mail regarding their 
conversation. (Exh. 16, pp. PUSD 143-144.) In the e-mail, Mr. Cottrell explained that he was aware 
that she bad taken a liking to him, but wanted to know from the witness whether -
.. attachment" was more than just a "crush." The witness e-mailed back that '1 think it is nothing 
more than a crush that will soon fade over time-- is quite grounded ... . " 

when asked by the investigatot about the next event she could recall between Mr. Cottrell 
the witness said that at the end of June 2008, 

that she s·aw Mr. Cottrell having lunch with 
thought it was "odd." 

The witness further explained that later in the Summer 2008 
when school was not in session~ and 
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and the witness that 
cell phone "the whole way up" to - · When Ms. 
witness told Ill that it was her choice. 

in the car 
was talking to Mr. Cottrell on her 
asked if she should report it, the 

When asked about thenext event in the written timeline provided by the witness, the witness 
said that on September 5, 2008, 

no 
ccording to the witness, found the e-mail and brought it to the 

witness' attention because 1111 was disturbed and because - husband wants to 
[Cottrell's] lights out." The witness explained that the e-mail was abo 

witness said that she took the e- 1 to the Principal Tina Ziegler in 
particular, who was the witness' "bub administrator" and that Ms. Ziegler thought the whole e-mail 
was bizarre and asked the witness to speak with Mr. Cottrell as a colleague. The witness explained 
that " I felt like I could talk to hin1 colleague to colleague, but if was still awkward" The witness 
emailed Mr. Cottrell to meet, and they met on back to school night, and at that time the witness to ld 
Mr. Cottrell about the e-mail and were upset about it. The witness said that 
~Mr. Cottrell replied " Ob my god, that was a complete j and he apologized and asked the witness 
about bow he could "make this right." During the same conversation, the witness shared with 
Mr. Cottre1J about concerns about line-crossing with students, especially given that 
IIIII had convers'}.tion. Mr. Cottrell told the witness that at first be didn't see 
his behavior as inappropriate, but, according to the witness, once Mr. Cottrell saw things from 
parents' perspective, he understood and was embarrassed. The witness said that she told Mr. Cottrell 
that his e-mail concerning went to tbe to the administration. The witness summed 
up the situation, by noting that the e-mail was a joke to J osb, but not to parents. The witness 
said that Mr. Cottrell followed up with an e-mail the next morning apologizing again. 

During the same conversation on back-to-schooJ night. the witness said that she and 
Mr. Cottrell spoke about- Mr. Cottrell told the witness that- looks at him as a ''father 
figure." The witness said that she told Mr. Cottrell that in her op~ was trying to pull 
in Mr. Cottrell emotional1y by crying and sharing her personal difficulties. Mr. Cottrell appeared 
squeamish about the conversation and covered his ears, at which point the witness removed his 
hands from his ears and told Mr. Cottrell that - is "in love with you" and to be careful. 

Ms. Ziegler also asked the witness during that time to speak with- to remind the 
students that Mr. Cottrell .was a teacher on campus and that their relationship with him needed Lo 
reflect this. - was in this group of five girls. - and- became defensive about 
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this advice and said to the witness during the meeting that the witness and administration should 
"leave biro alone," meaning Mr. Cottrell. 

Wben asked what happened next by the investigator, the witness said that things quieted 
down, and she did not know of any problems until February 2009. At that time, during ­

mother,--came to meet with the witness. The witness said that 
had found numerous e-mail communications between Mr. Cottrell and 

to someone about them, and also that there were other things that feel 
uncomfortable. For example, - relayed that Mr. Cottrell had driven by the home to 
bring- ·money for babysitting when the parents were not at home. The two of them discussed 
the situation, and the witness said that - said she was upset to fmd e-mai ls after Mr. Cottrell 
said that he would stop talking with her via e-mail. The witness said that the reason- gave for 
coming to speak to the witness was because she had recently learned about the e-mail from 
September 2008 (concerning from another parent. The witness said 
that she explained to - what - that between all of these e-mails, 
that I am alarmed. The that she told - that she sees - and Mr. Cottrell 
walking to c1ass (with around too), and that - .frequented Mr. Cottrell's 
classroom, and talks about Mr. Cottrell a lot. According to the witness, during their 
conversation, asked the witness' opinion, and the witness tol~- that the witness had 
spoken to Mr. Cottrell the past September, and that even thou~lllll and she had spoken with 
him, the witness' gut reaction was she was a little alarmed now, and she told that to - The 
witness said that her understanding from that conversation was that - then wanted to seek 
Administration support. 

When the witness was asked by the investigator if the witness knew if- went to the 
administration, the witness said that she believed - bad done so, because soon thereafter, the 
witness was called into Principal Kasmer's office for a meeting. Ms. Kastner told the witness during 
the meeting that the witness had "alarmed the parents" and the witness replied that she was alarmed 
herself. The witness said that she told Ms. Kastner that after hearing about all of thee-mails and 
other events, sbe was concerned. The witness said that Ms. Kastner shared that there were, in fact, 
e-mails between Mr. Cottrell and- but that they were innocuous. The meeting ended after 
Ms. Kastner told the witness that Ms. Kastner would deal with the issue. The witness therefore felt 
that the witness had done her "due diligence" on the matter, and the witness said that she was 
comfortable with the Principal being on top of the issue. 

When asked by the investigator what happened next on her timeline, the witness explained 
that in April or May of 2009, Mr. Cottrell and the witness spoke in erson, and he was concerned 
about - who, according to Mr. Cottrell, was dealing with 
When asked by the investigator how their conversation was initiated, the witness said that "he sought 
me out" and "was looking for me in a panic" but that she was busy right then. The witness said that 
Mr. Cottrell came to see her later that day, and told her that be was uncomfortable talking to­
about her home 1i fe. The witness said that Mr. Cottrell told her that "I cannot be the person she cries 
to." The witness said that Mr. Cottrell tried to divert - into speaking with the witness. The 
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witness told Mr. Cottrell tbat she could not get involved with - personal problems. 
However, the witness said that soon thereafter, "one day I pulled her aside from class and told her 
what Mr. Cottrell shared and that I'm here for you." The witness also told- that if­
needed resources, that the witness could help by getting- a counselor, etc. - responded 
"Thank you, I am fine." The witness explained that sh~ during the conversation that 
the witness didn'tmean to put herself in- personal business, but expressed concern and that 
the witness was there to help. The witness said that they "left it at that." 

When asked by the investigator if she knew 
the witness said that she was aware that 

had told her about. The witness 

Mr. s room, witness knew that 
Mr. Cottrell's room a lot, but only because ofwhat -111111 told her, -

When asked if she had any other information to share on her 
Mr. Cottrell, the witness said that Mr. Cottrell was exercising in the fitness la 
- during 4th Period one day. The witness had forgotten something in her office, and walked 
through the fitness lab to get there, and she saw that Mr. Cottrell's shirt was offbis anns and just 
around his neck. ln her opinion, she fe lt it was inappropriate because students were on the other side 
of the ''air wall" between the rooms. The witness felt that ''given the history of this I was 
uncomfortable." 

When asked about Mr. Cottrell's reputation on the Westview campus, the witness responded 
that by all accounts, Mr. Cottrell is a ••fantastic teacher" who is "very engaging" and "connects with 
kids." The witness said that she even had her husband connect witb Mr. Cottrell on the subject ·of 
philosophy because her husband was also a philosophy major. The witness added that Mr. Cottrell 
is an " unconventional thinker" and "kids are attracted to him." The witness further described 
Mr. Cottrell as ''bard working," and well spoken and articulate. 

The witness also remembered that she had heard from others that he would show up at the 
sometimes. 
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The witness said that months later, - spoke with the witness about finding 
"letters" from Mr. Cottrell · suitcase went off to college. The witness said 
that during that conversation, she told that she did not notice anything untoward occurring in 
San Francisco regarding- The witness said that she declined - invitation to read the 
letters. 

When asked by the investigator whether the wjtness was the kind of adult that -
normally confided in, the witness 1ained that and furthermore, in 
the witness~ op · · 

When asked by the investigator if the witness had ever seen students in Mr. Cortrell•s room 
before school and during lunch, the witness replied that she had heard talk about girls going into 
Mr. Cottrell's room, but she never actually went by it to see. The witness added that in her 
perception, there are a lot of kids who "love'' Mr. Cottrell 

When asked if she had any know ledge of a relationship between Mr. Cottrell and ­
other than what she had already shared, the witness said that ' 'the scenario seemed really quiet, 
during- senior year, and that the witness noticed '"nothing Wlusual." The witness added that 
based upon her conversation with Ms. Kastner the previous Spring (2009) wbere Ms. Kastner told 
the witness that the witness had alarmed the parents, the witness felt that she didn't have to look for 
red flags. When asked by the investi when the last time the witness had with -
was, the witness said that it was on the Wednesday before 
Since then, according to the witness, there had been no further interactions wjth 
on Facebook.com and a thank you card that - wrote to her. 

When asked by the investigator whether she knew if Mr. Cottrell ever attended 
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F. --
The witness was initially contacted by the investigator directly, because the District 

administration bad relayed information to the investigator that the witness' 
Accordingly, the investigator wanted to personally contact the witness to set 

up an interview. The investigator .spoke to the witness by cell phone on 11/19/2010, and agreed to 
be interviewed on 11/22/ 10 at the District Office. However, upon the investigator's arrival, the 
witness explained 

investigator agreed to reschedule, and proceeded to 
who was also there at the time. The learned the week of November 30, 2010, from 
Ms. Hogarth that the witness The witness was contacted by the 
investigator's office soon thereafter, and agreed to be interviewed on December 14, 2010, and the 
interview occurred on that date as scheduled. 

The witness gave her permission to be interviewed and said that she felt comfortable giving 
the interview despite the difficult past few weeks involving The witness 
was dressed professionally, and appeared to be emotionally stable, . The 
witness was forthcoming, and did not refuse to answer any questions. 

The witness said that her daughter - was still at school in but had come 
home for tbe Thanksgiving holiday, in part to visit with 
that there were a couple of occasions while - was home went out on her own, and 
that the witness was not assured ofwbere she was. One occasion was when- was going to 
have coffee with her friend - and then later called to say that sbe would be staying 
ovenrigbt a- bouse. On another occasion,- said she had decided to go riding her bike 
(without a helmet according to the witness) and the witness later learned that- had gotten lost 
in the Del Sur bills and canyons and that- bad told the witness that she was exhausted from 
her journey. 

The witness explained that she had reservations about the investigator questioning her 
daughter during the course of the investigation. The witness said that she would speak with her 

about whether they felt it would be beneficial. The witness expressed that because 
- that the witness felt that the investigator probably would not learn 
any information not already known. 
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The witness brought with her two documents, both of which are e-mail trails. One concerned 
- request of Mr. Cottrell to provide - with a recommendation for ber college 
application (Exh. J 0, p. PUSDlOO.) Another concerned Mr. Cottrell's 
attempt to find contact information for - . (Exh·. 10, pp. PUSD99-l00.) In both ofthe 
e-mail trails, Mr. Cottrell communicates with the witness and copies the Westview HS Assistant 
Principal, Tina Ziegler. In both e-mails, the witness' opinion is that Mr. Cottrell was polite and 
appropriate in both speaking with- and with the witness. 

The witness said that she found it hard to believe 

When asked by the investigator about how 
The witness said 

that by that time, almost a year after she and her husband bad spoken with Dawn Kastner~ she felt 
that there was nothing untoward occurring between - and Mr. Cottrell, and so she felt 
comfortable penni · to do it, and that she "didn't have a problem'' with it. The witness 
added that she to have an easier time in school during her last semester of her senior 
year, and that she didn't foresee a problem. The witness added that, in retrospect, her decision was 
"stupid." - was not chatty about her days spent in Mr. Cottrell's classroom, and the witness 
did not know how things were going in the classroom one way or another. 

The witness explained that there we;re three times that they, as parents, had asked Mr. Cottrell 
to not speak with their daughter outside of schooL The first was iri September 2008, the second was 
in January 2009, when~ basically wrote to Mr. Cottrell threatening to come down to school and 
meet with him personally, and the third was when they went to meet with Dawn Kastner. After 
meeting with Ms. Kastner, the witness said that they were satisfied that Ms. Kastner had spoken with 
Mr. Cottrell and that further outside communication would cease. The witness said that she had no 
reason to believe communication did cease after that. The witness now surmises, after the fact, that 
- and Mr. Cottrell had to be communicating through text or unknown e~mail addresses. The 
witness said that - was texting one time, and thought it was a bit suspicious that ­
would not tell her who her friend was who was texting with her. But she didn't think anything of 
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it at the time, because- was a "teenager" and the witness and her husband had ascribed a lot 
of- behavior to just being that age. 

The witness had no additronal information concerning when any alleged affair between 
Mr. Cottrell and - could have occurred. The witness agreed that it appeared from 
Mr. Cottrell's writings that the two had an emotional bond, if not physical, as of April2010 when 
- visited San Francisco. Butthat she had no additional infom1ation beyond that. The witness 
did state, when asked the · that had asked the witness sometime in the 
Summer of2010 
-- The witness was sure that it was summer time. 

The witness said that she had no "mother's intuition" about her daughter's romantic 
activities. The witness does not believe she bas ever had a same-aged boyfriend, either in high 
school or in college. The witness indicated that- went to prom with a friend, and it did not 
appear to be a romantic date in the witness' opinion. 

When asked about if there were any circumstances at home that would 
to a male teacher at school, the witness 

The witness said that she and her husband have another document which has not been shared 
with the investigator.· That document was located by~lllllwhen he was setting up­
e-mail at college. The witness said that she couldn't remember a lot of the document, but that her 
husband read it to her, and it was a love letter which refen-ed to "Joshua" twice. The investigator 
asked the witness to share the document. The witness said she would consider it. 

The witness was asked about the known e-mails during - sophomore and junior 
years, and the witness said that she did not fee] that they were too inappropriate. The witness 
believed, however, that they were "over the line" and that teachers should not be overly friendly with 
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students. The witness understood that sometimes students divulge things to teachers, but that it is 
inappropriate for teachers to embrace the emotional turmoil to "weave a web" to attract the student 
to a relationship. The wjtness did not really see that sort of thing happening at the time, however. 
Even in retrospect, the witness believes those early e-mails from 2008 were benign. The witness said 
that her concern was raised because her fri had told her that she had overheard-
speaking with someone on the phone and that it turned out to be Mr. Cottrell. The 
concern was that - bought it was a boyfriend by the way that - was speaking. 

The witness was asked about- friends, and if she would have told anyone about any 
possible affair she would have. The witness said that she didn't think that- would share such 
information with her friends, but if she were to speculate, she would think it would be 

G. --
The investigator's office arranged to interview both~ Ill and ­

November 22, 2010 at the District Office. When the investigator arrived for the interview, 
Ill informed the investigator that she could not stay. 
however, stayed and was interviewed on that date. 

The witness gave the investigator his permission to be interviewed. The investigator 
explained his role, and added that there could be no guarantee of confidentiality with respect to the 
interview. The witness said that be would be honest. The witness was forthcoming, and did not 
evade any questions. The witness, however, had an additional document at his home, which he was 
not yet prepared to share wjth the investigator. 

The investigator asked the witness about the documents that the witness bad previously 
provided to the District. The witness explained about how he bad located a series of writings found 
· When asked by the investigator about what led up to the witness the 

The witness added that "we don't know what happened with her - and Cottrell this 
past summe.r" and "it wasn't on our minds that she and Cottrell would be doing this." The witness 
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said that he believed that Principal Kastner bad stopped it, meaning their relationship outside of 
school. 

The witness then explained about the : About two weeks before - was to fly 
to - to attend college at , the witness reminded her about the weight of her 
luggage, because overweight luggage would cost extra per airline rules. Then when the witness took 
- to the airport later on, the airline said that the bag was significantly overweight and. would 
cost a lot extra for her to take with he.r. So be told - that he would be visiting. very soon 
and that he would simply take the luggage back horne, repack. and then bring it with him, thus 
sparing the extra cost. The witness said that- then began crying and was ·•upset and thinking 
that dad is being obstinate." 

The witness said it was ultimately decided that he would take the bag home. The witness 
explained that _ .. was already in and he was leaving two days later on 
Southwest Airlines. The witness said that he knew the bag was overweight, and that he needed to 
transfer material out of the bag. The witness explained that while transferring material, he found and 
unfolded a «series of letters" bound in a hair band. The witness said that he read the material, was 
disturbed by it. and intended to make a copy, but that there was no toner in the copier at horne, so 
instead he laid out the writings on the floor, and took pictures of them with a cell phone. (Exh. 18, 
PUSD152.) 

The investigator showed the witness the Exhibit 18, and the witness confirmed that this 
document was what he had found in- luggage. When asked by the :investigator what he 
believed the document to be, the witness said that he believed it was Mr. Cottrell writing to­
about his feelings for her. The witness said that he was unsure whether the portions of the writings 
invol · San Francisco were reality or just Mr. Cottrell's fantasy, but that he k:newthat- had 
visited near the end ofher senior year. The witness suggested the investigator speak 
with Shannon~.- The witness 
also identified- handwriting on the bottom ofthe document. (Exhibit 18, p. PUSD152.) 
The witness said the text of the document did not enligbten biro as to when the document was 
written. 

When asked by the investigator if he was surprised when he found the document, the witness 
said that he was surprised, and that to his know '"never had a ·end or a date." The 
witness added that she He 
also had previously spoken with Shanmm 
deep relationship between Mr. Cottrell and 

~anuary 2009), and that his relationship with his 
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When asked by the investigator what he did with the writings (Exh. 18, PUSD 152), the 
witness said that after taking pictures of the letters with his cell phone, he re-bound them and put 
them back in her luggage. The witness then spoke with his wife - and they decided not to tell 
her, since she was just leaving for college. 

When asked by the investigator if be bas any knowledge as to whether - is still in 
contact with Mr. Cottrell, the witness said that - still does communicate with Mr. Cottrell. 
He and his wife checked her telephone records. The witness added, however, thal be has not told 
his daughter that he spoke with the District administration. The witness added that 
aware ofthe situation, and that - recently got a message from - , and 
apparently heard that the "shit bit the fan" but that the witness did not know how 
about it. 

When asked by the investigator if, in his opinion, - had any close friends with whom 
she could confide in, if she did have a close relationship with Mr. Cottrell, the witness said that 
- friend would probably know" and that the investigator might speak with 
her. 

The witness then offered to tell the investigator about what the witness found while visiting 
his daughter in He left for a couple of days after he found the letters, and 
when he got to where is going to school, the girls were moving into their 
donn room.s. The witness explained that "as a dad you'rehelpingout and lifting." The witness said 
that the girls brought their computers, and there were three girls in a room meant for two girls. He 
said that because ofhis expertise in computers, he set up an etbemet on the girls' computers. While 
setting up- computer, be found a letter. The witness then encapsulated the letter offto a 
personal G-Mail account, and the witness still has the letter. The witness said that he is not yet 
prepared to share the letter with the investigator. The witness said that the letter indicates that 
- and Mr. Cottrell are in love, and that they intended to do "what is socially acceptable." 
When asked by the investigator if be knew when the Jetter was sent, the witness said that he bought 
- a new computer for graduation, and that the letter came a few weeks later, so be believed 
that the letter was written between July and August, 2010. 

When asked if he believed that - was aware that he knew about the fact that he and 
- bad previously spoken with District administrators concerning- relationship with 
Mr. Cottrell, the witness responded that'- may know that we know." The witness explained, 
as an example, that- asked if it is was okay with him and- if she asked Mr. Cottrell for 
a letter of recommendation. and that at the time, - seemed apprehensive and asked if it was 
okay. The witness said that this occurred inJanuary2010, and that Mr. Cottrell did write to colleges 
for her. 

When asked by the investigator 1f he knew anything about how became 
the witness said that be found out about it later, but that his wife probably 

knew about it. The witness added that even if he had known about it sooner, "at that poil1t it looked 
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like everything had been taken care of' by Principal Kastner and he bad no information about 
communication between - and Mr. Cottrell. The witness also noted that he thought that 
- believed that he would not let her do it, so - asked - instead. The witness also 
speculated that Mr. Cottrell could have said something to - so that she would not have asked 
the witness' perrnis·sion. 

When asked about what be knew about- communications with Mr. Cottrell after the 
witness had spoken with Principal Kastner in March 2009, other than the w1·itings already discussed, 
the w itness said that be did not know about any, and that - "did a good j ob ofruding things 
from him." The witness further explained that - attitude during the following time period 
was but that there was "nothing that was a red to the witness . • 

until the e-mail 

The investigator showed the witness an e-mail dated August 18, 2008 from -IIIII to 
Mr. Cottrell with the subject line: "FW: - mom and dad." (See Exh. 3, p. PUSD043.) 
When asked by the investigator if the witness knew who wrote the document, the witness replied 
''we both wrote this." The witness believed that Mr. Cottrell was stepping over the line between a 
.Professional teacher-student relationship into something too friendly/familiar, and that is why they 
wrote Mr. Cottrell tbls e-mail. When the witness was asked if he thought that Mr. Cottrell's 
response (Exh. 3, p. PUSD044) was surprising, the witness said that be was not surprised, and that 
he felt after reading the response, that he and Mr. Cottrell were "on the same page" at that point in 
time. The witness also stated that in the e-mail, Mr. Cottrell seems remorseful, and that he beljeved 
Mr. Cottrell when Mr. Cottrell said in the e-mail that all further communication will be at school. 
(Exh. 3, p. PUSD044.) 

The investigator showed the wituess an e-mail d~ted August 19, 2008 at 8:36a.m. from 
-IIIII to Joshua Cottrell with a subject line of"RE: !l!om and dad." When asked 
by the investigator who wrote the document, the witness said that wrote it. The witness was 
asked by the investigator ifhe agreed with the position taken by within the body ofthe e-mail, 
namely that it was okay for Mr. Cottrell to have a "friendly, professional relationship'' with ­
and okay for her to babysit Mr. Cottrell's c}l!ldren, and the witness responded that "we didn't have 
a problem so long as there was an appropriate and professional relationship." 
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The witness was asked how he learned about the e-mails which had transpired over the 
Summer of2008 between Mr. Cottrell and- and the witness responded that he and­
had- e-.mail password during her Sophomore and Junior years, and they checked iL When 
asked if he and - checked - other electronic communications, the witness said that 
when- was charging her phone_, they would look at it. The witness said that there would be 
lots oftexts, but "at some point I see a teachertexting with her." The witness added that he thinks 
that texting is more personal, and "wliat does it have to do with school?" 

The witness added that he understands that teachers use electronic communications these 
days and that teachers will send an e-mail blast and sometimes even will e-mail students one-on-one 
ifthere is a school project, but the problem with these particular e-mails from Mr. Cottrell were that 
they" were personal in nature." 

The investigator showed the witness an e-mail also dated August 19,2008 from Mr. Cottrell 
to at 10:06 a.m. (Exh. 3, p. PUSD048.) In the e-mail, Mr. Cottrell says that he spoke 
with and told her that they need to keep their relationship professionaL The witness 
explained that this was when- personality changed. 

When the witness was asked by the investigator if he bad ever met Mr. Cottrell in person, the 
witness responded that Mr. Cottrell showed up one time at a car wash with Mr. Cottrell's family. 
The witness also explained that this was soon aftei be and - had communicated with 
Mr. Cottrell about his relationship, and that the witness believed that Mr. Cottrell had a family so 
he didn't think that Mr. Cottrell "would be doing anything with - The witness added that 
Mr. Cottrell "wouldn't look at me at the car wash." When asked by the investigator if, the witness 
knew i~ had ever visited Big Bear Mountain duri11g her junior year, the witness responded 
- did not go up to Big Bear as far as he knows. 

The investigator showed the witness an e-mail dated January 21, 2009 at 8:4 J a.m. with the 
subject line of•your emails to - When asked who wrote the e-mail, the witness responded 
that he wrote it. When asked what prompted him to write it, the witness indicated that - had 
brought to his attention that - and Mr. Cottrell were still e-mailing each other on a regular 
basis. The witness said that these e-mails between- and Mr. Cottrell came after Mr. Cottrell 
said that he would stop, but that Mr. Cottrell kept going. The witness said that although the nature 
of the e-m ails during the November 2008 through January 2009 time frame are "friendly," he and 
- "didn't think it was appropJiate." The witness stated that he was not happy with Mr. Cottrell 
at this point in time. When asked by the investigator if he knew whether or uot the text:i:ng stopped 
between August 2008 and January 2009, the witness said that be rud not know, and that he and 
- didn't know at the time that it was even possible to look and see whose phone numbers she 
was texting. The witness explained that the family was on a plan from T -Mobile that they all used, 
including - until they switched on October I , 20J 0. Although he and - had asked 
T-Mobile to go back and check their recmds to see what phone numbers - was texting.with, 
T-Mobile wouldn't go back that far and look. The witness said that T-Mo.bile only printed out the 
last month. When- called and asked for further information, T -Mobile refused to provide it. 
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The witness said that- went toT -mobile store in Mira Mesa and the guy told her that he would 
only give her the last month. 

The investigator showed the witness the two follow-up e-mails in the trail from the same day, 
January21, 2009, one from Mr. Cottrell to the witness at 9:22a.m. (Exh. 6, p. PUSD086) and one 
from the witness to Mr. Cottrell at3:25 p.m. (Exh. 6, p. PUSD087) and a final one from Mr. Cottrell 
to the witness at 5:36p.m. (Exb. 6, p. PUSD088.) The witness indkated that be wrote the two 
e-mails from h im. The witness reviewed all of the e-mails and noted that he believed that 
Mr. Cottre ll was worried about the witness and his wife going to the administra6on, because of 
Mr. Cottrell's comment about how the witness can be assured that Mr. Cottrell "wil1 not again give 
you a reason to go any further with this matter than you already have." (Exb. 6, p. PUSD088.) 

When asked by tbe investigator if he ever heard from anyone on campus about ­
relations · with Mr. Cottrell, the witness responded that "I know at one point Shannon Parker, 
- ] said she saw- and Cottrell after school coming out from behind a 
building, and she thought that was weird." The witness's recollection is that it was an "out-of-the­
way building. 

The investigator showed the witness an e-mail from _ .. to Shannon Parker, dated 
March 16, 2009 re: "need your input." The witness said that it was this e-mail and Ms. Parker's 
response which "may have prompted us to go to Dawn Kastner." The witness -said that the e-mail 
response from Mr. Cottrell "came back in January the way we wanted it" but he and his wife decided 
"hey, let's go to the boss." The witness said that at that point in time, he and- just wanted light 
on the situation. 

When asked if he met with Principal Kastner, the witness said that he and - did meet 
with her in March of2009. The witness explained that he felt that Ms. Kastner "bad blown us off 
during our meeting" in that she said that "he is a popular guy." At the meeting, Ms. Kastner told be 
and- that she would speak with Mr. Cottrell and check in periodically on his classroom. The 
witness said that "we knew that Dawn wouldn't see anything by going to his rooD:L" The witness 
said that when Dawn responded to them after the meeting that she bad spoken with Mr. Cottrell, he 
wanted to believe that Cottrell had gotten the message and that this bas stopped. But the witness also 
said that "we felt that she [Kastner] could have bee.n stronger with him,. although he noted that 
- fe lt that "Dawn did okay with him." 

When asked if the witness checked - texts following the meeting to the time she 
went to college in August 2010, the witness said that he did not check her texts. The witness said 
that he did provide the District with the call and text logs that his wife received from the T -Mobile 
store (Exh. 22, pp. PUSD 168-169), and these were correct copies with the exception that he believed 
that Mr. Chiment added the color coding to the documents. 

The witness was asked if be knew if his daughter had a Facebook.com page. The witness 
said that she does, and that he checks it periodically. The investigator showed the witness a printout 
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oftbe Facebook page (Exh. 24, pp. PUSD 179-191) and asked the witness ifhekhew the name 
- which appears in the top left of page PUSD179 under the "relationship status" 
and be said it was probably - friend from school, but he wasn't sure. When asked if he 
knew who - was (as indicated on PUSD180), the witness did not know. The witness also 
suggested that the investigator determine whether Mr. Cottrell has a page, but that the witness 
himself did not lmow if Mr. Cottrell did have one. 

the Witness shared with that he knew 
about her and Mr. Cottrell, and acted surprised. The witness said that in truth, he really 
didn't know anything other than the e-Jhails that bad come up the year, but that now in 
hindsight where he has leamed of their writings, he understands reaction of surprise. 

When the witness was asked by the investigator about whether the witness believed that 
- would agree to speak to the investigator, the witness said that.be did not believe tb 
:would " with the · · The witness said that 

interview by saying that be would speak to 
page. 
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. The witness finished up the 
from - Facebook.com 




